
Trwa nabór wniosków 
o granty na zakup sprzę-
tu komputerowego dla 
dzieci z rodzin byłych 
pracowników PGR, 
w ramach konkursu 
grantowego „Cyfrowa 
Gmina Granty PPGR”. 

czytaj str. 11

czytaj str. 14

Tak jak zaplanowano 
w rozkładzie, mini kolejki 
punktualnie dojechały 
na dworzec w Szkole 
Podstawowej w Kobylni-
cy. Co na miejscu cze-
kało na pasażerów?  

czytaj str. 7

Pierwszoklasiści 
oficjalnie dołączyli do 
grona uczniowskiego. 
W szkołach 
podstawowych 
odbyły się ślubowania 
najmłodszych uczniów 
z naszej Gminy.

Wywiad z paniami 
z zespołu AleBabki. Co 
wyjątkowego daje im 
możliwość uczestni-
czenia w tej wspólnej, 
nie tylko muzycznej, 
przygodzie? 

czytaj str. 10
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Powołano nową spółkę. 
Będą nowe mieszkania

Obwodnica Kobylnicy coraz bliżej

Gmina Kobylnica 
miała rację

Dofinansowanie dla KobylnicyWeryfikacja deklaracji 
„odpadowych”
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W prasie krajowej i za-
granicznej po orzeczeniu 
trybunału J. Przyłębskiej 
słowo polexit odmienia 
się już przez wszystkie 
przypadki. Brytyjski bre-
xit odbył się na zmanipu-
lowane wcześniej życze-
nie społeczeństwa wbrew 
oczekiwaniom władzy. 
Polexit zaś, jeśli się zda-
rzy, dokona się zgodnie 
z oczekiwaniami wła-
dzy i wbrew społecznym 
oczekiwaniom narodu. 
Z sondażu Ipsos przepro-
wadzonego na zlecenie 
Gazety Wyborczej i OKO.
press wynika bowiem, że 
wyjściu Polski z Unii Euro-
pejskiej sprzeciwia się 90 
proc. respondentów a po-
łowa respondentów son-
dażowni obawia się, że 
rząd PiS może do polexit 
doprowadzić. Dziennikarz 
Cezary Michalski w New-
sweek zauważyć raczył, 
że Trybunał Julii Przyłęb-
skiej nie jest Trybunałem 
Konstytucyjnym, ponie-
waż wielu jego członków 
zostało powołanych ze 
złamaniem konstytucji 
i polskiego prawa. Po dru-
gie, w wyroku Trybunału 
Przyłębskiej nie chodzi 
o „wyższość prawa pol-
skiego nad prawem unij-
nym” gdyż w naszej kon-
stytucji i w uchwalonych 
przez Sejm ustawach 
zupełnie jednoznacznie 
zapisany jest obowiązek 
przestrzegania przez Pol-
skę zawartych przez nas 
dobrowolnie międzyna-
rodowych umów. To wła-
śnie z takim łamaniem 
polskiego prawa próbu-
je, choć mało skutecznie, 
walczyć TSUE. Szwajcar-

ski dziennik Neue Zür-
cher Zeitung uważa, że 
„konflikt Warszawy z UE 
na temat państwa pra-
wa i finansów mocno się 
w najbliższym czasie za-
ostrzy”. New York Times 
ocenia tymczasem, że 
„orzeczenie Trybunału 
w Warszawie postawiło 
niebezpieczne, długofa-
lowe pytania o przyszłe 
członkostwo w Unii Euro-
pejskiej Polski, najludniej-
szego i najważniejszego 
gospodarczo kraju w gru-
pie tych państw, które 
przystąpiły do bloku po 
upadku imperium sowiec-
kiego. Do dalej idących 
wniosków dochodzą inne 
publikatory. „Kaczyński 
pokrzyżował plany Mo-
rawieckiego. Szef rządu 
dogadał się z Brukselą 
i był pewien, że unijne 
pieniądze popłyną. Wyrok 
Trybunału Konstytucyjne-
go w sprawie niezgodno-
ści niektórych przepisów 
traktatu o Unii Europej-
skiej z polską konstytucją 
storpedował jego działa-
nia. Kaczyński to politycz-
ny hazardzista i się prze-
liczył”- stwierdził były już 
wicepremier Jarosław Go-
win. Jak to się dzieje, że 
wszyscy wasale Jarosława 
Kaczyńskiego i jego poli-
tycznej nadbudowy tuż 
po zerwaniu koteryjnych 
więzów stają się jego an-
tagonistami. Gdyby jed-
nak przyjąć za oczywistą 
oczywistość przekonanie, 
że Mateusz Morawicki ma 
jakąkolwiek niezależną 
władzę to domniemy-
wać można, że to on sam 
strzelił sobie w kolano 
występując o arbitralną 

opinię do tego upolitycz-
nionego trybunału. Hisz-
pański dziennik El Pais 
to raczej mało radykalna 
gazeta, ale i w niej napi-
sano, że Polska „wznieciła 
bunt przeciw wymiaro-
wi sprawiedliwości Unii 
i zrobiła gigantyczny krok 
w kierunku czołowego 
zderzenia z pozostałymi 
partnerami UE”. Dzien-
nik Gazeta Prawna, choć 
swój redakcyjny tekst 
opatrzyła nagłówkiem 
„Ziarno polexitu zostało 
zasiane. Spór z KE wymy-
ka się spod kontroli”, to 
jednak dodaje, że rząd 
jest gotowy wpisać do 
KPO kwestie związane 
z praworządnością. Cho-
dzi o to, by w polskim 
planie rząd dał gwarancje 
niezależności sądownic-
twa. Süddeutsche Ze-
itung w artykule „Ude-
rzenie w państwo prawa” 
pisze Florian Hassel w głę-
bokim przekonaniu, że 
Unia wstrzyma Polsce 
wypłatę z funduszu od-
budowy, dopóki „pań-
stwo prawa” nie zostanie 
przywrócone, ale dotych-
czasowe doświadczenia 
i zapowiedzi wskazują, 
niestety na to, że UE osta-
tecznie znowu zadowoli 
się kosmetycznymi ustęp-
stwami. 

Jeśli nawet Kaczyńskie-
mu wydaje się, że to on 
ma rację to pieniądze jed-
nak leżą po drugiej stro-
nie szlabanu. Jedni mają 
rację a drudzy pieniądze! 
Polska wychodzi z Unii, 
miękki polexit już trwa.

Przeglądu prasy 
dokonał Tadeusz Gawlik

Pamiętajmy, że tzw. de-
klarację „odpadową” składa 
się w miejscu zamieszka-
nia. Każdy z nas generuje 
śmieci, niezależnie od wie-
ku i rodzaju zajmowanej 
nieruchomości. Nie zgła-
szając właściwej liczby 
domowników obarcza się 
opłatami za odpady po-
zostałych mieszkańców 
gminy. Bądźmy uczciwi 
i odpowiedzialni, składaj-
my deklarację zgodnie ze 
stanem faktycznym.

Zgodnie z zapisami usta-
wy o utrzymaniu czysto-
ści i porządku w gminach 
właściciel nieruchomości 
jest obowiązany złożyć 
deklarację o wysokości 
opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 
w terminie 14 dni od dnia 
zamieszkania na danej 
nieruchomości pierwsze-
go mieszkańca lub po-
wstania na nieruchomości 
odpadów komunalnych. 
W przypadku zmiany da-
nych, takich jak liczba osób 
zamieszkujących na terenie 
nieruchomości, właściciel 
jest zobowiązany złożyć 
nową deklarację w termi-
nie do 10 dnia miesiąca na-

stępującego po miesiącu, 
w którym nastąpiła zmiana.

Mieszkańcy Gminy 
Kobylnica, którzy w  do-
tychczas złożonych de-
klaracjach nie dokona-
li aktualizacji danych 
dotyczących liczby osób 
zamieszkujących nieru-
chomość (np. w przypadku 
wprowadzenia się nowych 
osób, powrót z zagranicy, 
powrót studenta, urodze-
nia się dziecka), proszeni 
są, aby zgłaszali się w celu 
złożenia rzetelnej deklara-
cji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi. Apeluje-
my, aby właściciele nieru-
chomości zamieszkałych, 
którzy nie dokonali aktuali-
zacji danych, złożyli rzetel-
ną deklarację o wysokości 
opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

Deklaracje można zło-
żyć w Urzędzie Gminy 
Kobylnica, wysłać pocz-
tą lub za pośrednictwem 
elektronicznej platformy 
usług administracji pu-
blicznej e-PUAP (wymaga 
posiadania podpisu elek-
tronicznego). 

Przypominamy, że opłatę 

za odpady komunalne na-
leży uiszczać w miejscu za-
mieszkania (w miejscu 
wytwarzania odpadów). 
W związku z tym aktualiza-
cji deklaracji powinni do-
konać również właściciele 
nieruchomości, na której 
mieszkają osoby nieza-
meldowane, np. najemcy 
lokali, budynków, a także 
studenci przebywający na 
nieruchomości, w przypad-
ku nauki zdalnej czy prze-
rwy w nauce oraz osoby 
pracujące za granicą, ale 
przebywające na urlopie.

Weryfikacja złożonych 
deklaracji odbywać się 
będzie w oparciu o dane 
zgromadzone w Ewidencji 
Ludności, jak również dro-
gą kontroli na nierucho-
mości i przeprowadzonego 
wywiadu środowiskowego. 
W przypadku uzasadnio-
nych wątpliwości, co do 
danych zawartych w dekla-
racjach, organ wezwie do 
udzielenia wyjaśnień oraz 
do złożenia nowej dekla-
racji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi, wykazu-
jąc stan faktyczny zgodny 
z rzeczywistością.

W pierwszym etapie w SIM 
KZN – Pomorze planowa-
na jest budowa ponad 800 
mieszkań o średnim metrażu 
50 metrów kwadratowych. 
W planach zabudowy wie-
lorodzinnej są mieszkania 
jedno, dwu i trzypokojowe. 
Przeznaczone one będą na 
wynajem dla osób, które nie 
mają zdolności kredytowej, 
ale posiadają zdolność czyn-
szową. To mieszkania dla ro-
dzin o średnich dochodach, 
których nie stać na zakup lub 
wynajem mieszkania na ryn-
ku komercyjnym. 

Gmina Kobylnica będzie 
realizować budowę ok. 100 
mieszkań w Sycewicach na 
gruntach nieopodal boiska 
sportowego. Jak powiedział 
Wójt Leszek Kuliński: Jestem 
przekonany, że wiosną 2023 

roku zostanie wbita pierw-
sza łopata pod planowaną 
inwestycję, która umożliwi 
realizację naszego wspólne-
go zamierzenia w ramach 
Społecznej Inicjatywy Miesz-
kaniowej.

Inwestycja SIM KZN – Po-
morze, jak każda z wcześniej 
założonych 15 spółek SIM, 
jest zabezpieczona finanso-
wo – ma zapewniony stabil-
ny i szeroki wachlarz instru-
mentów finansowych, który 
pozwoli gminom na szybką 
realizację projektów miesz-
kaniowych. Gminy przystę-
pujące do SIM już skorzystały 
z Rządowego Funduszu Roz-
woju Mieszkalnictwa. Środki 
z niego posłużą sfinanso-
waniu części wydatków nie-
zbędnych do rozpoczęcia in-
westycji mieszkaniowej. Tym 

samym każda z gmin otrzy-
mała wsparcie (na założenie/
przystąpienie do spółki SIM) 
kwotę 3 milionów złotych. 
Kapitał zakładowy SIM KZN 
Pomorze wynosi 57 milio-
nów złotych.

Kolejnym etapem będzie 
bezzwrotne dofinansowa-

nie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa 
w wysokości do 10% kosz-
tów realizacji inwestycji. Do 
dyspozycji gmin jest także 
bezzwrotny grant z Fundu-
szu Dopłat (BGK) na budowę 
mieszkań, który wynosi do 
35% kosztów inwestycji.

Początkowo nowa trasa 
planowana w ramach rzą-
dowego programu „100 
obwodnic” miała przebie-
gać w ciągu drogi krajowej 
nr. 21. Podczas konsultacji 
społecznych przedstawio-
no kilka koncepcji prze-
biegu drogi, jednak żaden 
z zaproponowanych przy-
kładów nie znalazł przychyl-
ności wśród mieszkańców. 
W trakcie spotkania prze-
prowadzonego w Kobylnicy, 
mieszkańcy wskazywali, że 
zaproponowane warianty 
nie rozwiązują problemów 

komunikacyjnych gminy.  
Po serii spotkań z miesz-

kańcami z całego regionu 
zdecydowano, że lepszym 
rozwiązaniem będzie do-
kończenie ringu Słupska 
i obwodnicy Kobylnicy, co 
znacznie bardziej odpowia-
da oczekiwaniom lokalnej 
społecznej. Przedstawicie-
le rządu zadeklarowali już 
przesunięcie środków na 
nowe działania infrastruk-
turalne. 

Zamiast aktualnej kon-
cepcji budowy obwodnicy 
Słupska i Kobylnicy, będzie 

realizowana inwestycja 
związana z dokończeniem 
wspomnianego ringu i bu-
dowy obwodnicy Kobylnicy. 
Łącznie koszt tych inwesty-
cji waha się pomiędzy 250 
a 300 milionami złotych 
– mówił Piotr Müller pod-
czas konferencji prasowej 
z przedstawicielami regio-
nalnych samorządów. 

Pierwszy etap prac inwe-
stycyjnych powinien rozpo-
cząć się w przyszłym roku. 
Cały projekt budowy ringu 
wraz z obwodnicą Kobylnicy 
ma zostać zrealizowany do 

2027 roku. 
Czekaliśmy na tę inwe-

stycję. Dołożymy wszelkich 
starań, aby to przedsięwzię-
cie się powiodło, a jego re-
alizacja przebiegła możliwie 
jak najszybciej – powiedział 
podczas konferencji praso-
wej sekretarz Gminy Kobyl-
nica Radosław Krawczyk. 

Przedstawione plany 
zakładają wykonanie ob-
wodnicy od strony rzeki 
Słupi.  Następnie droga 
łączyłaby się z ringiem 
w okolicach ulic Słonecz-
nej i Przemysłowej. 

W 2016 roku została wpro-
wadzona ustawa odległo-
ściowa, która regulowała 
minimalną odległość turbin 
wiatrowych od zabudowań 
mieszkalnych. Przed zmia-
nami gminy podatkiem od 
nieruchomości obciążały 
tylko fundamenty i wieże 
wiatraków. Po wprowadze-
niu nowych przepisów za-
częły opodatkowywać ca-
łość elektrowni wiatrowych 
z turbinami, co spotkało się 
sprzeciwem inwestorów. 
W połowie 2018 roku w życie 
weszła nowelizacja ustawy 
o odnawialnych źródłach 
energii, która cofnęła rozsze-
rzenie opodatkowania wia-
traków.  Nowelizacja zaczęła 
obowiązywać w czerwcu 
ze skutkiem wstecznym, co 
oznaczało, że gminy musiały 
oddać wpływy podatkowe 
do budżetu za sześć miesię-
cy. W przypadku wielu gmin 
oznaczało to poważne pro-
blemy finansowe. Niektóre 
z nich musiały ratować się 
kredytami. 

Gmina Kobylnica od po-

czątku jednak uważała, że 
zmiany są niekonstytucyjne, 
ponieważ zgodnie ze znaną 
maksymą - prawo nie działa 
wstecz. W następstwie Rada 
Gminy Kobylnica złożyła do 
Trybunału Konstytucyjnego 
wniosek, w którym zaskarży-
ła nowe prawo. W tej sprawie 
Kobylnica została wsparta 
przez kilkadziesiąt innych sa-
morządów. W końcu, 22 lipca 
2020 roku Trybunał Konsty-
tucyjny przyznał rację Gmi-
nie Kobylnica orzekając, że 
zmiany ustawy o odnawial-
nych źródłach energii wpro-
wadzone z mocą wsteczną 
są niezgodne z konstytucją. 

W 2022 roku zacznie się 
wypłata rekompensat, na 
które rząd przeznaczył 520 
mln złotych. Odszkodowania 
otrzymać może nawet 180 
gmin. Wnioski o rekompen-
satę będzie rozpatrywał wo-
jewoda. Po jego rozpatrzeniu 
pod względem formalnym 
i merytorycznym, wojewoda 
podejmie decyzję o przyzna-
niu odszkodowania. 

Gmina Kobylnica otrzymała 
promesę - dofinansowanie na 
kwotę prawie 13 mln zł., na 
inwestycje w ramach rządo-
wego programu Polski Ład. 
W poniedziałek 25 paździer-
nika w słupskim Ratuszu Wójt 
Gminy Leszek Kuliński odebrał 
symboliczny czek z rąk Pana 
Ministra Piotra Müllera. Dzięki 

funduszom otrzymanym w ra-
mach programu będzie moż-
liwe przeprowadzenie inwe-
stycji w Kobylnicy polegającej 
na przebudowie ulicy Trans-
portowej wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą.

Dzięki wspomnianym fundu-
szom będzie można rozpocząć 
także w Komorczynie budowę 
sieci kanalizacji sanitarnej wraz 
z przyłączami. Sieć ta zostanie 
połączona tranzytem z siecią 
zbiorczą w Sycewicach. Po 
zakończeniu wyżej wymie-
nionych projektów będą re-
alizowane również inwestycje 
w Sycewicach: przebudowa ulic 
Poprzecznej i Pocztowej wraz 
z siecią kanalizacyjną, sanitarną 
i deszczową w ciągu tych ulic.
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W ostatnim tygodniu września na Zamku w Malborku, w obecności wicemi-
nistra Karola Rabendy, podpisany został akt notarialny spółki SIM KZN – Po-
morze. Tym samym wspólnicy, 19 gmin z województwa pomorskiego, zobo-
wiązali się do budowy mieszkań w ramach programu Społecznych Inicjatyw 
Mieszkaniowych. Gminę Kobylnica reprezentował Wójt Leszek Kuliński.

W ramach uszczelniania systemu gospodarki odpadami 
Urząd Gminy Kobylnica prowadzi weryfikację dekla-
racji „odpadowych”. Weryfikowane są dane zawarte 
w deklaracjach „odpadowych” pod względem licz-
by mieszkańców zamieszkujących nieruchomości na 
terenie Gminy Kobylnica. Po wstępnej i wyrywkowej 
weryfikacji złożonych dotychczas deklaracji wynika, że 
błędy w nich zawarte dotyczą głównie zaniżonej ilości 
osób zamieszkujących na danej nieruchomości.

Nawet 300 mln złotych może kosztować budowa kolejnego etapu ringu 
Słupska oraz obwodnicy Kobylnicy. Rzecznik rządu Piotr Müller przed-
stawił zaktualizowane plany inwestycyjne dla regionu. 

Rząd przyjął projekt ustawy o wypła-
cie odszkodowań dla gmin za zmianę 
opodatkowania elektrowni wiatrowych. 
Będzie to realizacja orzeczenia Trybuna-
łu Konstytucyjnego, który w tej sprawie 
przyznał rację gminie Kobylnica. 
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Mieszkańcy jednego z osie-
dli od dłuższego czasu skarżyli 
się i zwracali uwagę na kierow-
ców, którzy notorycznie łamią 
przepisy ruchu drogowego. 
Pomimo strefy ograniczonej 
prędkości do 30 km/h obowią-
zującej w tym miejscu, zmoto-
ryzowani nagminnie ją prze-
kraczali. To rodziło uzasadnione 
obawy o bezpieczeństwo, a ra-
czej zagrożenie jego brakiem. 
W październiku Straż Gminna 
wspólnie z policją dwukrotnie 
przeprowadziła pomiar pręd-
kości na ulicy wskazanej przez 
zaniepokojonych mieszkań-
ców. Rezultaty kontroli rzeczy-
wiście budziły zastrzeżenia. 
Mundurowi w przeciągu rap-
tem dwóch godzin zatrzymali 
kilku kierowców z „ciężką nogą” 
na pedale gazu. Jak się okaza-

ło, przyłapanymi na gorącym 
uczynku zmotoryzowanymi 
byli mieszkańcami tej ulicy. Za-
trzymani zostali ukarani przez 
policję mandatami karnymi na 
łączna kwotę 800 złotych. 

Policja i Straż Gminna apelu-
ją, aby szczególnie teraz, kiedy 
warunki pogodowe pogarszają 
się z dnia na dzień, stosować 
się go ograniczeń i przepisów 
drogowych. Szybko zapadają-
cy mrok i ciemne poranki moc-
no ograniczają widoczność 
na drodze. Ponadto mokre 
nawierzchnie jezdni obniżają 
przyczepność i wydłużają dro-
gę hamowania. To wszystko 
sprzyja zdarzeniom drogo-
wym, których można uniknąć 
zachowując odpowiednią 
ostrożność. 

Jeśli takie argumenty nie są 

dość przekonujące, to warto 
mieć na uwadze, że już nie-
długo obowiązywać będzie 
nowy, dużo wyższy taryfikator 
mandatów. Projekt przewiduje 
podwyższenie górnej granicy 
mandatów z 5 tysięcy do 30 
tysięcy złotych. Za wyprze-
dzanie w niedozwolonych 
miejscach kara wyniesie 1000 
złotych, a za wykroczenia prze-
ciwko pieszym kierowcy za-
płacą minimum 1500 złotych. 
Wysokość mandatu może się 
podwoić, jeśli zmotoryzowa-
ny na swoim koncie miał już 
podobne przewinienie. Mając 
na uwadze powyższe, stosuj-
my się do przepisów w trosce 
o grubość portfela, ale przede 
wszystkim zdrowie i bezpie-
czeństwo, które jest rzecz jasna 
najważniejsze. 

Dobrym początkiem jest 
skorzystanie z profesjonal-
nej oferty. W Słupsku na ul. 
Obrońców Wybrzeża 4 znaj-
duje się Centrum Zdrowia 
Psychicznego, w którym 
działają przychodnie uzależ-
nień, oddział psychiatryczny, 
terapie dzienne i wielotygo-
dniowe. Wielu członków AA 
przeszło terapie w pierwszej 
kolejności zanim dołączyli do 
grup AA. Terapeuci zalecają 
dalszą profilaktykę w takich 
właśnie grupach.

W Kobylnicy miejscem 
spotkań takiej grupy 
wsparcia jest świetlica 
w plebanii przy kościele 
pod wezwaniem NSPJ przy 
ul. Głównej 65. Tam spoty-
ka się grupa Anonimowych 
Alkoholików o nazwie 
„Wolność”. Spotkania od-
bywają się w każdy ponie-
działek o godz. 17:30. 

Alkoholizm jest choro-
bą ciała, umysłu, psychiki 
i duszy. Ciałem zajmują się 
lekarze, psychiką – psycholo-

dzy, umysłem – psychiatrzy, 
terapeuci. Grupa „Wolność” 
zajmuje się stroną duchową 
tej choroby, aby będąc nie-
uleczalnie chorymi wrócić do 
społeczeństwa, rodzin, pracy 
i być użytecznymi dla innych, 
jednocześnie z radością 
patrzeć w przyszłość i być 
szczęśliwymi dzień po dniu.

Więcej informacji o Wspól-
nocie Anonimowych Alkoho-
lików można znaleźć na stro-
nie www.aa.org.pl

Urokliwa rzeka ze swoimi 
niespodziankami przyrodni-
czymi, geograficznymi i nową 
infrastrukturą przystani kajako-
wych skłoniła pomysłodawców 
projektu do zorganizowania 
konkursu fotograficznego pod 
tytułem „Rzeka Słupia z nami na 
co dzień”, nad którym patronat 
objął Starosta Słupski Paweł Li-
sowski. 

Efekty konkursu mogli-
śmy zobaczyć na wystawie 
nagrodzonych prac przed-
stawionych 24 październi-
ka w Szkole Podstawowej 
w Kobylnicy w trakcie odby-
wającej się jubileuszowej X 
Garażówki. Z 34 nadesłanych 
konkursowych prac 7 zo-
stało nagrodzonych nagro-

dami ufundowanymi przez 
Starostę Słupskiego Pawła 
Lisowskiego, zastępcę Rady 
Powiatu Słupskiego Andrzeja 
Wojtaszka i Gminę Kobylnica. 
Nagrody laureatom wręczył 
Wójt Gminy Leszek Kuliński.

Poniżej lista osób nagro-
dzonych w konkursie.

• I miejsce fotografia pod 
tytułem „O poranku” aut. Ka-
rolina Hanuszewicz.

• II miejsce fotografia pod 
tytułem „Wieczorem” aut. 
Jackek Rędzia

• III miejsce fotografia pod 
tytułem „Pomorskie konie” 
aut. Rafał Matuszewski.

Wyróżnienia: Mariusz 
Głaszcz za fotografię „Odpo-
czynek”, Grzegorz Imiłkowski 

za fotografię „Rzeka Słupia – 
drzewo” i Krystyna Łódka za 
fotografię „Konie nad Słupią”.

Nagroda przyznana przez 
Stowarzyszenie Sołtysów 
Gminy Kobylnica i „Powia-
tową” Spółdzielnię Socjal-
ną w Kwakowie z projektu 
„Sporty wodne w Gminie Ko-
bylnica 2021”: 

• Jacek Rędzia za fotografię 
„Poranne mgły”.

Wszystkie konkursowe 
zdjęcia będzie można zo-
baczyć po 15 listopada 
w Gminnym Centrum Pro-
mocji i Kultury Gminy Ko-
bylnica przy ul. Wodnej 20, 
a następnie w Słupsku na ul. 
Szarych Szeregów w Staro-
stwie Powiatowym. 

Otwarcia posiedzenia 
i przybyłych członków 
Zarządu dokonał prezes 
ZOG ZOSP RP w Kobyl-
nicy Wójt Gminy Druh 
Leszek Kuliński. Podczas 
zebrania podsumowano 
kampanię sprawozdaw-
czo-wyborczą OSP Gminy 
Kobylnica i omówiono 
przebieg Zjazdu Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP 
RP w Kobylnicy. Przed-
stawiono także stopnień 

przygotowania jedno-
stek wszystkich Ochotni-
czych Straży Pożarnych 

RP w Gminie Kobylnica do 
nadchodzącego sezonu 
zimowego.

Noga z gazu. Warto!
Kierowcy niestosujący się do przepisów są zmorą polskich dróg i dużym 
niebezpieczeństwem dla innych uczestników ruchu drogowego. Również 
w gminie Kobylnica nie brakuje amatorów szybkiej jazdy, o czym przekona-
li się mieszkańcy jednej z ulic w Kobylnicy. 

Jeśli masz problem z alkoholem, zaczął przeszkadzać Ci on w normalnym 
funkcjonowaniu, kłopoty zaczęły się mnożyć i nie widzisz innego wyjścia 
jak się „zresetować” - możesz przyjść na mityng Anonimowych Alkoholi-
ków i posłuchać. Nie musisz nic robić ani mówić. 

We wrześniu kajakarze pożegnali tegoroczny sezon, 
w trakcie którego odbyły się cztery spływy kajakowe 
Rzeką Słupią. Odbyły się one w ramach projektu 
realizowanego przez „Powiatową” Spółdzielnię Socjalną 
w Kwakowie i Stowarzyszenie Sołtysów Gminy Kobylnica 
pod nazwą „Sporty wodne w Gminie Kobylnica 2021”. 
Jednak nie tylko same spływy były celem tego projektu. 

13 października w sali narad Urzędu Gminy odbył się Zjazd Zarządu Od-
działu Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Kobylnicy.

Potrzebujesz pomocy? 
Przyjdź na spotkanie grupy

Rozstrzygnięcie 
konkursu fotograficznego

Zjazd Zarządu Oddziału 
Gminnego ZOSP RP w Kobylnicy

Helena Klinger 
22.05.1924 - 4.10.2021

Pani Helena Klinger 
wspominana jest przez 
pacjentów jako niezwykle 
miła i życzliwa osoba. Przez 
wiele lat zajmowała się nie-
sieniem pomocy. Pracowa-
ła jako pielęgniarka oraz 
była działaczką społeczną 
na rzecz osób potrzebują-
cych. Koleje losu związały 
ją z gminą Kobylnica na 
ponad 60 lat. Tutaj przez 
większość swojego życia 
spełniała się zawodowo 
i osobiście. Doczekała się 

dwojga wnucząt i sześciu 
prawnucząt. W Kończewie 
prowadziła punkt sanitar-
ny, a następnie realizowała 
się zawodowo w Ośrod-
ku Zdrowia w Kobylnicy. 
Pracowała także jako hi-
gienistka w Szkole Podsta-
wowej w Kobylnicy, gdzie 
szczególnie przydatna była 
cierpliwość i łagodne po-
dejście do małych pacjen-
tów. Pani Helena Klinger na 
zawsze zostanie zapamię-
tana jako osoba o szcze-
rym uśmiechu i wielkim 
sercu dla wszystkich osób 
wymagających wsparcia. 
Mieszkańcy gminy będą 
ją cenić za to, że zawsze 
można było liczyć na jej 
pomocną dłoń. Natomiast 
dla wnucząt i prawnucząt 
historia Pani Heleny z pew-
nością będzie autorytetem 
i drogowskazem moral-
nym, który będzie ich pro-
wadził przez resztę życia. 

Mariusz Pawłowski 
10.03.1960 - 10.08.2021

Mariusz Pawłowski 
przede wszystkim znany 
jest jako dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. Nobli-
stów Polskich w Sycewi-
cach, którym był przez 
ponad 30 lat. Przez 
ten czas dał się poznać 
jako człowiek skrom-
ny, życzliwy i uczciwy. 
Z łatwością zdołał sobie 
wypracować ogromny 
szacunek wśród środo-
wiska pedagogiczne-
go oraz kilku pokoleń 

uczniów. Swoją osobą 
odcisnął duże piętno 
na życiu mieszkańców 
gminy. Można śmiało 
napisać, że wychowy-
wał rodziców swoich 
późniejszych uczniów. 
Nie było osoby, która 
nie czułaby do niego re-
spektu. Świetnie wypeł-
niał swoją rolę nie tylko, 
jako pedagog i nauczy-
ciel, ale także jako pro-
motor lokalnego sportu. 
Miał duży wpływ na po-
wstanie najbardziej zna-
nego klubu w gminie 
Kobylnica, czyli Sparty 
Sycewice. Jak mówią 
jego współpracownicy 
- zawsze cechował Go 
wielki profesjonalizm 
i troska o drugiego czło-
wieka. Nigdy nie odma-
wiał pomocy i jeśli sam 
bezpośrednio nie mógł 
czegoś zrobić, to zawsze 
szukał innego rozwiąza-
nia problemu. 

Jerzy Redmerski
21.01.1924 – 03.06.2019 

Historia życia Jerzego Red-
merskiego z pewnością nadawa-
łaby się na film. Niestety, momen-
tami pełen grozy, ale też nauki, że 
nawet z najgorszych sytuacji, jakie 
zgotował nam los, można wyjść 
obronną ręką. Urodził się 21 stycz-
nia 1924 roku w Zarębie koło 
Golubia – Dobrzynia. Dzieciń-
stwo Jerzego Redmerskiego 
nie należało do najłatwiej-
szych. Często zamiast chodzić 
do szkoły musiał pracować 
przy wypasie bydła oraz na 
roli. Po wybuchu wojny trafił 

do obozu koncentracyjnego. 
Pod koniec kwietnia 1945 r. 
przewieziono go do Lubeki, 
skąd razem z innymi więźnia-
mi został przetransportowany 
na liniowiec Cap Arcona, który 
w wyniku celowego działania 
Niemców, został przez po-
myłkę zbombardowany przez 
wojska alianckie. Po wojnie 
w 1947 roku wrócił do Pol-
ski, a rok później postanowił 
wyjechać na Pomorze. Przez 
pewien czas był kierownikiem 
Zakładu Rolnego w Francisz-
kowie, a potem kierował go-
spodarstwem w Borucinie. 
W 1955 trafił do PGR-u we 
Wrzącej. Doczekał się czwórki 
dzieci, dwanaściorga wnuków 
i dwóch prawnuków. Do końca 
życia Jerzy Redmerski pozo-
stawał aktywny, oddając się 
temu, co lubił robić najbardziej 
– uprawiał ogród i hodował 
króliki. Jak sam mówił, czuł że 
otrzymał drugie życie i starał 
się je wykorzystać, jak tylko 
najlepiej potrafił.

Początek listopada to przede wszystkim czas wspomnień o wszystkich tych, których już nie ma pośród nas. Odwiedzamy 
cmentarze, aby zapalić znicze i pomodlić się za zmarłych najbliższych i przyjaciół. To czas zadumy i refleksji nad kruchością 
życia. Czas, w którym pochylamy się nad losem nas wszystkich i nad własną spuścizną, którą każdy z nas pragnie po 
sobie pozostawić. Wciąż żeglujemy przez życie w tym nieustającym cyklu dni, miesięcy, lat i następujących po sobie 
zdarzeń i wspomnień. Od nas tylko zależy, czy nigdy nie stracimy z oczu tego, co dla nas najważniejsze: miłości, szacunku 
dla innych, czynienia dobra. Pozostawmy więc po sobie pamięć, którą inni będą pielęgnować, niczym róże w Rajskim 
Ogrodzie. I wspomnijmy tych, którzy niegdyś byli obok nas, i którzy nigdy nie powinni odejść w niepamięć.

SKOCELAS RYSZARD; GZOWSKI EDWARD; GROCHOWSKI JAN; KLAWIKOWSKA MARIOLA ANNA; GAJEWSKI RYSZARD; WALCZEWSKI MIECZY-
SLAW; MISIAK ARTUR ZBIGNIEW; DRÓŻDŻ REGINA; HENDRYK JADWIGA; WALASZCZYK STANISŁAW; KUR IRENA MARIA; DUDKA HELENA RE-
GINA; JANKIEWICZ KRZYSZTOF TADEUSZ; KUCHTA HELENA; KUCHARSKI JANUSZ KAZIMIERZ; JACHOWICZ STANISŁAWA; KONICZUK ANIELA; 
RATAJCZYK BARBARA; FOSTACZ EUGENIA; GUŹNICZAK JACEK MAREK; SOBIEGRAJ WŁADYSLAW; DYJECIŃSKA DANUTA; DEBINSKI TOMASZ; 
MUSIAŁ BRONISŁAWA ZOFIA; WOJTASIAK TERESA; WITKOWSKI KRZYSZTOF JÓZEF; LEŚKIEWICZ ZBIGNIEW; WILCZEWSKA MARIA; SKULIMOW-
SKA HELENA TERESA; KLIMASZEWSKI ZBIGNIEW; ADAMSKA IRENA; CHUMEK JADWIGA; PRZEWIECZERSKI RYSZARD BOGUMIŁ; MALICKA AGA-
TA; LIBIGOCKA WERONIKA; PACAK TADEUSZ MARIAN; DMYTRÓW JOANNA ANIELA; GDYŃSKI STANISŁAW; JARZĄBEK KRYSTYNA MARIA; GER-
WATOWSKI ANDRZEJ; PASZKOWSKI RYSZARD; KONARZEWSKI JERZY ANDRZEJ; NIEZNALSKI ZBIGNIEW WINCENTY; WOJCIECHOWSKA TERESA; 
MOŻDŻYŃSKI RYSZARD LESZEK; GRABOWSKI RYSZARD; MOŚCIBRODZKI ZBIGNIEW ROMAN; SAŁEK URSZULA; POZORSKI LEONARD PIOTR; 
DANILUK ZENON; WILCZEWSKI RYSZARD; WRZEŚNIAK DANUTA ANNA; SURGOT JOLANTA; WŁODARSKA HALINA; KOBIEROWSKI SZCZEPAN; 
KŁAK MARIANNA; ŻUKOWSKA MARIA; MARUSZAK ELŻBIETA TERESA; BORZYCH EUGENIUSZ; ŚWIĄTEK FELIKS; PRANSCHKE STEFAN; OTTEN-
BURGER JÓZEF; ANDRZEJEWSKA HALINA; WĄTOR MARIANNA; MARAS GRAŻYNA AGNIESZKA; KIRESZTURA KRYSTYNA; FORYSIAK HALINA BAR-
BARA; JANIKIEWICZ ANDRZEJ JAN; MISIAK EWA GENOWEFA; SŁOJKA MAKSYM JAKUB; FLUGEL BENON; KOZUBSKYI OLEKSANDR; KARBOWNIK 
ADAM; MAZUREK TERESA ZOFIA; DARZNIK HANNA TERESA; MAKSYMIUK JERZY; MARKOWSKI ADAM; KAWALEC CZESŁAW; DROZD BRONISŁA-
WA; SUPIŃSKA TERESA; LISIK TADEUSZ JÓZEF; MUSIAŁ SYLWESTER; OMERNIK STEFAN ZYGMUNT; SOCHACZEWSKA LUDMIŁA; EKIERT LESZEK 
PIOTR; BERECHOWSKI JAN; CIEŚLAK CZESŁAW; KRZYSZTOFIK MIROSŁAW; LEWANOWSKA ZOFIA; PYTLOS EUGENIA; WOJTASIAK CZESŁAW STA-
NISŁAW; STEMPNAKOWSKA ERYKA JADWIGA; WDÓWKA TADEUSZ; RYCHERT ANDRZEJ; WALKOWIAK IRENA MARIA; NOWACKI ROMAN; ŚMIE-
GIEL PRZEMYSŁAW JAN; BOGDZIEWICZ BOGUSŁAWA; KRAJEWSKI MIROSŁAW; SUPIŃSKI JAN; SOBCZAK TERESA; ARCISZEWSKA HALINA REGI-
NA; ROSZCZEWSKA IRENA JADWIGA; ŁAKOMSKA MAŁGORZATA DOROTA; KWIATKOWSKA KAZIMIERA GRAŻYNA; WIERZBICKI ANDRZEJ JÓZEF; 
SMUŚKIEWICZ MARIA TERESA; JELONEK STEFANIA; JANTA-LIPIŃSKI EUGENIUSZ WIKTOR; MALEC JADWIGA; MICHALAK FELIKSA; POKOTYLIUK 
SERHII; SOBCZUK MARIAN STEFAN; HORODIUK DARIUSZ RAFAŁ; WILK WOJCIECH ANDRZEJ; CIESIELSKA MARIA KRYSTYNA; KOPEĆ BARBARA; 
KRAJEWSKA IRENA; WASIUCIONEK STANISTŁAW; DOLATA CECYLIA; LEWANDOWSKA JADWIGA; STĄSIEK WŁADYSŁAWA; TYWONIUK TERESA 
KATARZYNA; PAWŁOWSKA HALINA ZOFIA; CHUDOBA MARIAN; RYBICKA KAZIMIERA ZOFIA; ŁYŻWIŃSKI WŁADYSŁAW; CZYŻYKOWSKA GENO-
WEFA; TKACZYK TERESA JADWIGA; ROZENTAL STEFAN; KOŁAKOWSKI ZYGMUNT MARIAN; DĄBCZAK IGNACY; RYBICKI MICHAŁ; PAWŁOWSKI 
MARIUSZ; WICHER HENRYKA; MATUS WALERIA LEOKADIA; MYŚLIŃSKI JÓZEF ZYGMUNT; PEPŁOŃSKI ANDRZEJ; ZAKRZEWSKA HANNA LUIZA; 
PASTUSZKA MARIANNA; ROZENBAJGIER MARIANNA HENRYKA; KRAKUS HALINA; OKUNOWICZ ELŻBIETA; RAKOCZY HALINA; LEWANOWSKI 
STANISŁAW; GRYDZIUSZKO STANISŁAW WOJCIECH; GRAJEK STANISŁAW; KLIMEK JAN; MASŁOWSKA ANNA; MOLĘDOWSKI PIOTR MIECZYSŁAW; 
KLINGER HELENA; DMOCHOWSKI JULIAN; MIKOŁAJCZAK TADEUSZ; PIETRZAK MARIANNA; ŻURAWSKI TADEUSZ, BOROŃCZYK JADWIGA.

Odeszli od nas w tym roku:
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Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.pl

Kiedyś, a może jeszcze 
i dzisiaj, teologowie deli-
berują o wyższości świąt 
Wielkiej Nocy nad świętami 
Bożego Narodzenia. Niko-
mu jednak nie przychodzi 
do głowy zrównoważenie 
ich znaczenia choćby z tego 
powodu, że każde święto 
z samej istoty świętości jest 
święte. Rzecz ma się podob-
nie z literą prawa stano-
wionego, bo nie ma praw 
ważnych i ważniejszych, 
bo każdy przepis prawny 
jest prawem, jeżeli zgodnie 
z prawem poczęty został. 
Parafrazując odrobinę orze-
czenie Trybunału Konstytu-
cyjnego pani Przyłębskiej, 
zabrzmi ono nam jakoś 
swojsko: „Sąd sądem, ale 
sprawiedliwość musi być po 
naszej stronie”. Ten pseudo 
proces, który odbył się na 
polityczne zamówienie pre-
miera, miał dowieść tylko, 

że partia Prawo i Sprawiedli-
wość jest ponad wszelkim 
prawem i może dowolnie 
wybierać wyroki TSUE, któ-
re respektować zechce. Nikt 
z politycznych decydentów 
nie próbuje nawet zauwa-
żyć, że europejski trybunał 
nie podważa w żadnym 
swoim orzeczeniu konsty-
tucyjnych pryncypiów, lecz 
treści ustaw podejmowa-
nych właśnie wbrew konsty-
tucyjnej literze prawa. Nie 
do końca wiadomo, czemu 
w Polsce ma służyć Trybunał 
Konstytucyjny, wszak pierw-
szym i jedynym strażnikiem 
Konstytucji w ramach swo-
ich prerogatyw powinien 
być wyłącznie Prezydent 
RP. To właśnie przed indo-
lencją prezydenta trybunał 
europejski stara się bronić 
Polskiej Konstytucji. Tym-
czasem zamieniony w te-
atr groteski trybunał sądzi 

wyroki innego trybunału 
pod kątem ich przydatności 
w utrzymaniu władzy au-
torytarnej. W samym akcie 
orzeczniczym, jako strona 
wystąpili przedstawiciele 
premiera, prezydenta, sej-
mu a nawet prokuratorzy 
w togach, choć oskarżycie-
lami de facto nie byli. Po za-
chowaniu sędziów sądzić by 
można, że wysoki trybunał 
był również stroną tego wy-
łącznie kompetencyjnego 
sporu. Stanowisko przeciw-
ne przed trybunałem repre-
zentowało tylko, traktowane 
jak intruz, biuro Rzeczni-
ka Praw Obywatelskich. 
Trybunał zakwestionował 
dwie najważniejsze zasady 
funkcjonowania UE, zasadę 
lojalności i prymatu pra-
wa unijnego nad prawem 
krajowym. Bez uznawania 
tych dwóch pryncypialnych 
zasad Polska siłą rzeczy nie 

może być pełnoprawnym 
członkiem Unii Europejskiej. 
To jest najprostsza droga do 
wyjścia Polski z europejskiej 
wspólnoty a w najlepszym 
przypadku odsunięcie Pol-
ski od tworzenia prawa unij-
nego. Po tym kuriozalnym 
orzeczeniu trybunału, UE 
ponad wszelką wątpliwość 
zablokuje wypłatę 770 mi-
liardów złotych stanowią-
cych trzon Krajowego Planu 
Odbudowy. Politycy i pro-
pagandyści PiS buńczucznie 
pokrzykują: „nie potrzebuje-
my pieniędzy z UE i bez nich 
Polska świetnie się rozwija”, 
„Co tam Fundusz Odbudo-
wy, to nie były takie wielkie 
pieniądze”, „Są rzeczy waż-
niejsze od pieniędzy”. Tym-
czasem zadłużenie Polski 
za ich rządów się podwoiło 
i osiągnęło pułap półtora bi-
liona złotych. Brak tych pie-
niędzy najdotkliwiej odczu-

je polska wieś i rolnictwo.
Przed następnymi wy-

borami prezes Kaczyński 
zapewne obieca wszystkim 
dopłatę do każdego konia, 
ale z tego zapewne każdy 
koń by się uśmiał. Czy konie 
mnie słyszą? Zapewne nie-
długo przyjdzie jednak czas, 
w którym suweren w wybo-
rach powszechnych powie 
Kaczyńskiemu „posprzątaj 
po swoim PiS-ie”. Wtedy 
wiele rzeczy da się zapewne 
jeszcze odwrócić, ale polexi-
tu cofnąć już się nie da, bo 
kończy się chyba już czas 
rozumu. Kto bowiem zrozu-
mieć potrafi, że obie strony 
sceny politycznej wyzywają 
się przy tym sporze od poży-
tecznych idiotów służących 
polityce Władimira Władimi-
rowicza Putina. Jedni i dru-
dzy twierdzą, że to właśnie 
polityka obozu przeciwne-
go powoduje, że na Kremlu 

każdego dnia strzelają korki 
od szampana. Może i obie 
strony racji trochę mają, 
ale jedno jest pewne, że po 
tym orzeczeniu trybunału 
korki Coвeтcкoe Игpиcтoe 
strzelały nie tylko na Krem-
lu i Nowogrodzkiej, bo Julia 
Przyłębska, funkcjonariusz-
ka PiS, odkrycie towarzy-
skie prezesa Kaczyńskiego 
i ponoć niezła kucharka, 
jednym postanowieniem 
zniszczyła dorobek całego 
pokolenia Polaków, którzy 
przez lata dążyli do wspól-
noty europejskiej. Wspólno-
ty rozumu i postępu, w któ-
rej według wszelkich badań 
nadal chce żyć przeszło 90% 
naszych obywateli. Włodzi-
mierz Ilicz Lenin powiadał, 
„że każda kucharka może 
rządzić państwem” i jak wi-
dać miał rację. Idea Lenina 
wiecznie żywa jest.

Proszę mi wybaczyć, że po raz 
kolejny zwracam się do Państwa 
z takim przyziemnym tematem, 
jak gospodarowanie odpadami. 
Przyziemność tą jednak poj-
muję, jako problem globalny, 
problem Ziemi jako planety. 
Gospodarka odpadami przesta-
ła już dawno być problemem 
lokalnym gminy, a nawet Pań-
stwa. W sytuacji, gdy każdego 
dnia do mórz i oceanów trafia-
ją tysiące ton śmieci i plastiko-
wych odpadów, ich zagospo-
darowanie i recykling stały się 
nakazem epoki. To od nas zale-
żą warunki życia przyszłych po-
koleń, a nawet życie naszej pla-
nety. „Mamy tylko jedną ziemię, 
nie zmieniajmy jej w pustynię”.

Szanowni Państwo
Postępująca inflacja skutku-

je systematycznym wzrostem 
cen towarów i usług. Z dnia na 
dzień, bardzo szybko wzrasta-
ją ceny nośników energii. Dro-
żeje energia elektryczna i gaz 
ziemny. Teraz przyszła kolej na 
podwyżkę cen paliw. Wszyst-
ko to jest pochodną stale ro-

snącej inflacji, która już w tym 
miesiącu może przekroczyć 
nawet 7%. Inflacja to po prostu 
wzrost cen i idący za nim spa-
dek siły nabywczej pieniądza. 
Prościej mówiąc: za tę samą 
kwotę pod koniec roku, może-
my kupić mniej produktów, niż 
kilka miesięcy wcześniej. Taka 
sytuacja w związku z rosnącymi 
cenami energii i paliw ma zna-
czący wpływ na nasze codzien-
ne życie. Bo przecież produkcja 
wody, odprowadzanie ścieków, 
komunikacja zbiorowa, czy też 
odbiór odpadów z naszych po-
sesji są tymi zjawiskami, na któ-
re w sposób bezpośredni mamy 
pewien wpływ. Na rosnące ceny 
paliw, energii elektrycznej czy 
gazu nie mamy wpływu. Mamy 
jednak znaczący wpływ na wie-
le innych rzeczy, a nasze działa-
nia mogą powodować, że ceny 
usług, za które odpowiedzialny 
jest samorząd tak szybko rosnąć 
nie będą. Musimy jednak szyb-
ko szukać takich rozwiązań, któ-
re przede wszystkim spowodu-
ją, że mniej odpadów będziemy 
produkować, a znacznie więcej 

segregować. Dewiza „żyję eko-
nomicznie, żyję ekologicznie, 
bo to się opłaca” powinna to-
warzyszyć nam w każdym dzia-
łaniu. Ograniczajmy więc ilość 
znoszonych do domu opako-
wań i wykorzystujmy je ponow-
nie, segregujmy odpady i kom-
postujmy biomasę. Zbędne 
opakowania, które nam wciska 
przy każdym zakupie sprzedaw-
ca i producent, pozostawiajmy 
w sklepie, nie znosząc zbędne-
go balastu do własnych miesz-
kań i domów. 

Szanowni Państwo
Dotychczasowa, w miarę sta-

bilna stawka opłat za gospoda-
rowanie odpadami w najbliż-
szym czasie nie da się jednak 
utrzymać. Dotychczas opłaty za 
odbiór odpadów naliczane były 
w sposób ryczałtowy, nieza-
leżnie od ilości wyprodukowa-
nych odpadów. Od tego roku, 
w związku ze zmianą przepisów, 
ponosimy rzeczywisty koszt od-
bioru i składowania odpadów, 
naliczany na podstawie faktycz-
nej ich ilości. Na tę opłatę skła-

da się w 50% koszt składowania 
odpadów, 42% koszt transportu, 
a pozostałe 8% to koszty własne 
punktu selektywnej zbiórki od-
padów komunalnych, edukacji 
ekologicznej i administracji. Do 
gminnego systemu gospodarki 
odpadami trafia coraz większy 
strumień odpadów, wymaga-
jących odbioru i zagospodaro-
wania. Jest to być może swo-
istym znakiem cywilizacyjnym, 
ale wynika także z liczby osób 
zgłoszonych w deklaracjach, 
związanych z gospodarką od-
padami, a liczbą osób faktycz-
nie zameldowanych na terenie 
gminy. Wszystko to powoduje, 
że już na koniec września pla-
nowany budżet związany z go-
spodarką odpadową wyczerpał 
się, a gmina z Państwa podat-
ków, a także kosztem zmniej-
szenia nakładów inwestycyj-
nych, będzie musiała dopłacić 
do systemu ponad 1.900.000 
zł. Zacznijmy więc żyć zgodnie 
z filozofią ZERO WASTE. Ogra-
niczajmy ilość wytwarzanych 
odpadów, dbajmy o środowisko 
oraz o zdrowie swoje i swojej ro-

dziny, myślmy też obywatelsko 
o naszym wspólnym budżecie.

Złożenie prawidłowej dekla-
racji to test uczciwości wobec 
naszych sąsiadów i wszystkich 
współmieszkańców. Wspo-
mnianą kwotę prawie dwóch 
milionów złotych można było 
przeznaczyć na inne zadania, 
służące dobru wszystkich na-
szych mieszkańców. Dlatego 
też w dobrze pojętym interesie 
tych mieszkańców i naszych 
wspólnych środków budżeto-
wych prowadzimy kontrole, 
które służą ujawnieniu niepra-
widłowości w złożonych dekla-
racjach, ale nasze uprawnienia 
nie pozwalają nam na podjęcie 
administracyjnych, czy też eg-
zekucyjnych działań. Wypełniaj-
my więc „śmieciową deklarację” 
uczciwie i zgodnie ze stanem 
faktycznym, bo jak powiedział 
kiedyś profesor Władysław Bar-
toszewski „Warto być przyzwo-
itym”. 

OkiemWÓJTA

O swoich początkach pracy 
w zespole wspomina Elżbie-
ta Stec, instruktor wokalny 
i dyrygent. - W kwietniu 2009 
roku znajoma poinformowała 
mnie, że Zbigniew Podolak, 
dyrektor ówczesnego jeszcze 
Gminnego Ośrodka Kultury 
w Kobylnicy potrzebuje in-
struktora wokalnego do ze-
społu. Pojechałam, spotkałam 
się z panem Podolakiem i… 
zostałam. Stwierdziłam, że nie 
można powiedzieć „nie”.

Chociaż zespół był ceniony 
przez publiczność i odnosił 
sukcesy, to kwestia prawdzi-
wie profesjonalnego śpiewu 
mogła pozostawiać wiele do 
życzenia. Należy nadmienić, iż 
panie z zespołu nie posiadają 
wykształcenia muzycznego. 
AleBabki śpiewają w dwugło-
sie, a nauka piosenek odbywa 
na zasadzie percepcji słucho-
wej - mówi pani Elżbieta.

Kwestią niezwykle pilną 
i pierwszym wyzwaniem dla 
nowej instruktorki było wy-
eliminowanie zbyt głośnego 
śpiewu gardłowego, którego 
panie były nauczone przez 
minione lata. - Początki nie 
były łatwe – stwierdza Elżbie-
ta Stec. - Panie w zespole nie 
miały wcześniej do czynienia 
ani z ćwiczeniami wokalnymi 
ani nawet śpiewem emisyj-
nym… 

Elżbieta Żyszkowska doda-
je: – Wiedziałyśmy, że coś jest 
nie tak z naszym śpiewaniem. 
To była właściwie nasza suge-
stia, by znaleźć kogoś, kto na-
uczy nas śpiewać, nauczy emi-
sji głosu. Udało się. - A panie 
przyjęły mnie naprawdę miło 

i ciepło – uśmiecha się Elżbie-
ta Stec. - I tak to trwa do dziś…

Próby zespołu odbywają 
się dwa razy w tygodniu, po 
dwie godziny. To okazja na 
spędzenie czasu w gronie 
koleżanek i okazja na przy-
słowiowe wspólne wypicie 
herbaty. Ale przede wszyst-
kim jest to czas poświęcony 
śpiewaniu i treningom wo-
kalnym. – Na próbach ciężko 
pracujemy - mówi Elżbieta 
Stec. – Sztuka śpiewania może 
się wydawać prosta, ale kiedy 
rozkładamy na części pierwsze 
dany utwór i skupiamy się na 
pewnych niuansach ćwicząc je 
po pięć, dziesięć razy, to dopie-
ro wtedy panie są świadome, 
jaka to jest rzeczywiście nieła-
twa sztuka. Przy ognisku, na 
imprezie, na imieninach może 
śpiewać każdy, ale jeśli chcemy 
być naprawdę dobrzy i ma to 
dawać efekty – trzeba poświę-
cić czas i rzeczywiście chcieć 
być lepszym. 

Treningi to jedna kwestia, 
która w przypadku każde-
go zespołu powinna grać 
pierwsze skrzypce. Ale nie 
należy zapominać o czasie, 
który panie razem spędzają. 
To wartość dodana, czego 
nie da się przecenić w żaden 
sposób. Najważniejszy jest 
fakt, że dwanaście pań, spę-
dzających ze sobą czas pry-
watnie i zawodowo potrafi 
znaleźć złoty środek, unikając 
niesnasek i nieporozumień 
i czerpać prawdziwą radość 
ze wspólnej pasji. AleBabki 
nie śpiewają w zespole w ce-
lach zarobkowych, nie mają 
z tego tytułu żadnych finan-

sowych gratyfikacji, liczy 
się wspólny spędzany czas 
i spełnianie się w muzycznej 
pasji. Elżbieta Stec zaznacza, 
że bardzo istotną kwestią dla 
funkcjonowania zespołu jest 
wysoka kultura osobista pań. 
Jak mówi, miała prawdziwe 
szczęście, bowiem trafiła na 
osoby zdolne i jednocześnie 
dobrze wychowane, a to bar-
dzo pozytywnie przekłada 
się na prowadzenie i integral-
ność zespołu. Nie ma zadzie-
rania nosa, artystycznej bufo-
nady czy stawiania się ponad 
innych. 

Członkinie zespołu spo-
tykają się nie tylko na pró-
bach i występach. Zdarzają 
się również czasem niepla-
nowane spotkania na uro-
czystościach, festynach czy 
w kościele. Natomiast o imie-
ninach, wszystkie panie sta-
rają się wzajemnie pamię-
tać. – Prywatnie widujemy się 
oczywiście nie wszystkie naraz 
i nie w jednym czasie - mówi 
Elżbieta Stolarczyk. - To zwy-
czajnie niemożliwe, ale jednak 
wiele z nas czuje między sobą 
prawdziwą więź. Najważniej-
sze w zespole jest to, że on 
nas integruje, że się po prostu 
spotykamy, bierzemy razem 
udział w różnych uroczysto-
ściach. Nie chcemy bezczynnie 
zasiedzieć się w domu.

Teresa Dąbrowska cieszy 
się, że prawie wszystkie panie 
z zespołu mieszkają w jednej 
gminie, więc jest naprawdę 
dużo okazji do przeróżnych 
spotkań. A w ich trakcie moż-
na się zwierzyć czy poradzić 
w kłopotach. Bożena Koło-

dyńska dodaje: - Najlepsze 
w tym wszystkim jest to, że 
kiedy zbliża się godzina próby 
zespołu to, co by się nie działo, 
wszystko rzucam i jadę. Mam 
swoje wyjście i mam okazję 
na spotkanie z dziewczyna-
mi. To jest naprawdę dla mnie 
ważne. Pani Bożena prowadzi 
nieoficjalną kronikę zespołu. 
To gruby album ze skórzaną 
okładką zawierający fotogra-
fie zespołu, opisane sukcesy, 
ciekawe historie i wspomin-
ki. Zdobione stronice przy-
wodzą na myśl małe dzieła 
z warsztatów artystycznych. 
Również Wiesława Krzyszto-
fik pieczołowicie kolekcjonu-
je historie i wspominki zwią-
zane z zespołem. Zeszyt Pani 
Wiesławy pełen jest zdjęć, no-
tatek, wycinków prasowych, 
wszystkich rzeczy, które w ca-
łość układają się, jako część 
niesamowitej historii wielo-
letniej znajomości kilkunastu 
pań i ich wspomnień. Obie 
zgadzają się, że to bardzo 
ważne, aby pamięć o minio-
nych chwilach związanych 
z zespołem nie przeminęła. 
Kronika jest doskonałą formą 
na zachowanie wyjątkowych 
chwil, a co najważniejsze – 
wciąż jest spisywana.

Oglądając zdjęcia 
z występów zespołu nie 
może umknąć uwadze kwe-
stia garderoby, która bez-
sprzecznie wpływa na odbiór 
i wizerunek zespołu. Panie 
przygotowują się na wszyst-
kie występy bardzo pieczoło-
wicie i z dbałością o najmniej-
sze detale. Ubrania sceniczne 
nie mogą być oczywiście po-

mięte, liczy się ostateczne 
wrażenie, zwłaszcza wizu-
alne. Stroje zmieniały się na 
przestrzeni lat, od typowo 
ludowych po te stawiające na 
szyk i elegancję, jak w ostat-
nim okresie. Ważne jest do-
pasowanie kolorów („może 
już dość tych brązów i beżów”) 
ale i to, aby każda z pań czu-
ła się naprawdę komfortowo 
w swoim scenicznym stroju. 

Odpowiednie ubranie to 
nie wszystko. Na scenie liczy 
się również fryzura i makijaż. 
Wszystkie panie twierdzą 
zgodnie, że zarówno próby, 
jak i występy na scenie to do-
skonała okazja do tego, żeby 
się dobrze bawić. Jak mówią 
- to odpowiedni i potrzebny 
moment, aby móc zadbać 
o siebie i jednocześnie dać 
sobie chwilę na oddech od 
codziennych trosk. – A oprócz 
wyglądu, najważniejsze że-
byśmy dobrze się czuły we 
własnym gronie. Jesteśmy jak 
siostry – twierdzi Bożena Sy-
kuła. – Jest wesoło, możemy 
pożartować, pośmiać się. 

Śpiewanie - a przy okazji 
dbanie o wizerunek zespołu 
i Gminy - to niejedyny spo-
sób na udane spędzanie cza-
su. Niektóre z pań prowadzą 
z równą pasją przydomowy 
ogród, inne lubią szydełko-
wanie, które wycisza i uspo-
kaja. Opieka nad wnukami 
także potrafi dawać wiele 
satysfakcji. Bogumiła Stefa-
nowska nie tylko śpiewa, ale 
jeszcze morsuje i biega na 
dłuższych dystansach. - Były 
też propozycje, żeby zapisać 
się do Koła Gospodyń Wiej-

skich – śmieje się Bożena 
Sykuła - ale my akurat chcia-
łyśmy śpiewać a nie gotować. 
I tak większość czasu zajmu-
jemy się gotowaniem w do-
mach. 

- To wszystko tutaj nas 
uskrzydla – dodaje Lucyna 
Bonat. Jak mówi, dzięki ze-
społowi nie dają się codzien-
ności i upływającemu czasu. 
A Anna Bąba wtrąca szybko: 
– No i pilnujemy się nawza-
jem. Jak jednej z nas nie ma na 
próbie to od razu dzwonimy 
i sprawdzamy, co się stało. 

 „Szkoda, że dzisiaj młodzi 
się nie garną do takich zespo-
łów” – mówi z żalem Krysty-
na Sikorska. „Tylko te telefony, 
brak czasu dla innych ludzi, 
nawet najbliższych. W zespo-
le mamy przynajmniej siebie 
nawzajem...”- dodaje Teresa 
Dąbrowska. Bożena Sykuła 
stwierdza na koniec, że dla 
niej śpiew, muzyka i poczucie 
humoru koleżanek z zespołu 
to po prostu najprawdziwszy 
lek. Lek przeciwbólowy i anty-
depresyjny. Bo może i nawet 
boli noga, a jeszcze trzeba 
przyjechać na próbę zespołu 
na rowerze, ale kiedy zbliża 
się godzina siedemnasta i roz-
począć ma się próba, to i noga 
przestaje jakoś boleć, a i rower 
szybciej coś jedzie.

- I nie zapominajmy jeszcze 
o jednej ważnej kwestii – koń-
czy Elżbieta Stec. – Przyna-
leżenie do zespołu po prostu 
dowartościowuje nas wszyst-
kie. A dzięki temu jesteśmy du-
chem coraz młodsze… 

Rozmawiał
Maciej Szczakowski

Zespół wokalny AleBabki znany jest bez wątpienia większości mieszkańcom naszej Gminy. 
Od 2008 r. z powodzeniem występuje na różnych Festynach, Balach Seniora i wielu innych 
lokalnych wydarzeniach. Spotykam się z Paniami w trakcie próby zespołu w sali dawnego 
Gminnego Ośrodka Kultury w Kobylnicy, aby dowiedzieć się, co wyjątkowego daje im 
możliwość uczestniczenia w tej wspólnej, nie tylko muzycznej, przygodzie. 

Przez lata ze śpiewem na ustachBAJKA
o sądów sądzeniu (Publikowana treść jest prywatną opinią autora)

W Y W I A D  K U R I E R A

Od lewej: Bogumiła Stefanowska, Lucyna Bonat, Marianna Borek, Anna Bąba, Bożena Kołodyńska, Krystyna Sikorska, Wiesława Krzysztofik, Elżbieta Stolarczyk, Teresa Dąbrowska, Bożena Sykuła, 
Elżbieta Żyszkowska. Siedzi: Elżbieta Stec.
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Zabawki, ubrania, książki, 
stare monety czy elektro-
niczny sprzęt retro. Przed-
mioty, które dla jednych 
są tylko stertą niepotrzeb-
nych już rzeczy, dla innych 
mogły okazać się strzałem 
w dziesiątkę i upragnio-
nym elementem niejednej 
kolekcji wyjątkowych skar-
bów. Nie ma znaczenia, czy 
były to ubrania, zabawki, 
płyty, książki i porcelano-
we figurki. Ideą kobylnic-
kiej Garażówki nie jest tyl-
ko pozbycie się zbędnych 
przedmiotów, ale także 
możliwość podarowania im 
drugiego życia. To również 
dobry sposób na ograni-
czenie odpadów w naszym 
otoczeniu. Dodając do tego 
możliwość zarobienia lub 

wymiany nie dziwi fakt, że 
tegoroczna Garażówka cie-
szyła się tak dużym zainte-
resowaniem.    

Garażówka to nie tylko 
okazja, aby zarobić trochę 
grosza, lub znaleźć wyjąt-
kowe przedmioty, ale rów-
nież doskonała okazja na 
spędzenie czasu w dobrym 
towarzystwie. Dla wszyst-
kich gości, sprzedających 
i kupujących przygotowa-
no występy artystyczne 
podkreślające wagę tego 
niezwykłego wydarzenia, 
które już od dziesięciu lat 
towarzyszy mieszkańcom 
naszej gminy. Na scenie 
zagrały AleBabki i Raj Po-
wer, zespoły od lat uczest-
niczące w wielu gminnych 
wydarzeniach, i których na 

jubileuszowej Garażów-
ce nie mogło na pewno 
zabraknąć. Swoje talenty 
muzyczne pokazały młode 
wokalistki, podopieczne 
Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy. Było przed-
stawienie kukiełkowe dla 
dzieci i zajęcia dla najmłod-
szych, w tym rysowanie 
i malowanie ekotoreb oraz 
konkursy ekologiczne. Przy 
specjalnych stoiskach te-
matycznych, można było się 
dowiedzieć, jak skutecznie 
dbać o  nasze środowisko 
i najbliższe otoczenie. 

To jednak nie wszyst-
ko, co przygotowano dla 
uczestników Garażówki. 
Rowerzyści mieli okazję 
oznakować swój jednoślad 
a wszyscy razem mogli po-

silić się smaczną i darmową 
zupą. W trakcie wydarzenia 
rozstrzygnięty został kon-
kurs fotograficzny „Rzeka 
Słupia z nami na co dzień”, 
w których nagrody laure-
atom wręczył Wójt Gminy 
Leszek Kuliński. Wśród go-
ści wydarzenia wylosowano 
także osoby, które do domu 
wróciły z eko-nagrodami.

Za rok zapewne ponow-
nie zobaczymy się na ko-
lejnej Garażówce. Już dziś 
warto zastanowić się, czy 
w naszych domach nie po-
siadamy niepotrzebnych 
przedmiotów, które zamiast 
na wysypisko mogą trafić 
do innych osób, i które na 
nowo odkryją w nich praw-
dziwą magię.   

Jesienny cykl imprez zainaugurowali mieszkańcy Wrzącej. 
Na początku zebranych powitali Wójt Leszek Kuliński i  sołtys 
wsi Anna Janusz, którzy życzyli wszystkim udanej zabawy. 
Następnie na sali pojawił się tort, który został uroczyście po-
krojony przez Wójta. Po poczęstunku nadszedł czas na zabawę 
na parkiecie w rytm muzyki granej przez Annę Poźlewicz i ze-
spół Kombinacja Band. Natomiast w Słonowicach w sali gim-
nastycznej Szkoły Podstawowej  bawili się mieszkańcy Runowa 
Sławieńskiego, Dobrzęcina, Słonowic, Kczewa, Słonowiczek, 
Ścięgnicy i  Bzowa.  Przed zebranymi wystąpił zespół wokalny 
"AleBabki" oraz młodzi tancerze z klubu Paktan. Następnie im-
prezę poprowadził zespół Volare Show, który nikomu nie po-
zwolił usiąść na dłużej przy stole. 

Kolejne Bale Seniora odbyły się w połowie października 
w miejscowościach Kończewo i Kuleszewo. Podobnie jak w in-
nych sołectwach, bal powitaniem gości otworzył Wójt Leszek 
Kuliński wraz z sołtysami. Oprócz wymienionych wsi w zaba-
wie uczestniczyli także mieszkańcy Zagórek i Sierakowa. Tutaj 
również nie zabrakło okazji do świetnej zabawy. W Kończewie 

dla seniorów zagrał dobrze znany mieszkańcom gminy zespół 
Raj Power oraz Volare Show. Na parkiecie pojawili się również 
uczniowie klubu Paktan, którzy dali pokaz tańca towarzyskiego.  
Natomiast w Kuleszewie atmosferę podgrzewała instruktorka 
wokalna GCKiP Anna Poźlewicz wraz uczennicą Oliwią Lewińską. 

Przed nami jeszcze sześć Balów Seniora, na które serdecznie 
zapraszamy. Poniżej przedstawiamy harmonogram imprez. 
Bale Seniora zostały przygotowane przez Gminne Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy przy współudziale sołectw. 
30.10 - Lubuń (świetlica) godz. 17.00 
[Lubuń, Żelkówko, Żelki]
30.10 - Kwakowo (szkoła) godz. 18.30 
[Lulemino, Komiłowo, Kruszyna, Maszkowo]
06.11 - Komorczyn (świetlica) godz. 17.00 
06.11 - Sycewice (szkoła) godz. 18.30
 [Miedzno, Zębowo, Reblino, Reblinko]
13.11 - Płaszewo (świetlica) godz. 17.00
13.11 - Kobylnica (szkoła) godz. 18.30
[Bolesławice, Widzino]

W niedzielę, 24 października, w Szkole Podstawowej w Kobylnicy odbyła się 
jubileuszowa 10. edycja Garażówki. Na miejscu wszyscy chętni mogli kupić, 
sprzedać lub wymienić najprzeróżniejsze rzeczy, często zalegające w szafach, 
piwnicach lub garażach. 

Pierwsze w tym roku  Bale Seniora  w gminie Kobylnica odbyły się 
w miejscowościach Wrząca i Słonowice. Po przerwie wymuszonej pandemią, 
nasi seniorzy znowu mieli okazję spotkać się we wspólnym gronie znajomych. 

Jubileuszowa 
GARAŻÓWKA w Kobylnicy

Bale Seniorów 2021 Kończewo

Kończewo

Kończewo

Kończewo

Kuleszewo

Kuleszewo

Słonowice

Słonowice

Słonowice

Słonowice

Wrząca

Wrząca
Wrząca

Kuleszewo
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Święto pierwszoklasistów 

Dzień Edukacji Narodowej Wsparcie dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym 

PGR. Wstydliwa PAMIĘĆ?

Szkoła w Słonowicach laureatem 
Ogólnopolskiego Konkursu 
„Lekcja Nieśmiecenia”

Nauczycielskie Oskary w Kobylnicy Janusz Chomontek 
z wizytą w Sycewicach

W październiku dzieci z pierwszych klas oficjalnie dołączyły do grona 
uczniowskiego. W szkołach podstawowych odbyły się ślubowania naj-
młodszych uczniów z naszej Gminy.

Czternastego października br. przypadał Dzień Edukacji Narodowej i Dzień 
Nauczyciela. Z tej okazji, w Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyń-
skiego w Kobylnicy odbyła się Gala Nauczycielska, na której obecni byli 
Wójt Gminy Leszek Kuliński, Kierownik Działu Oświaty i Sportu Centrum 
Usług Wspólnych w Kobylnicy Iga Bekiesza oraz dyrektorzy i pedagodzy ze 
wszystkich szkół naszej gminy.

Centrum Projektów Polska Cyfrowa rozpoczęło nabór wniosków o granty 
na zakup sprzętu komputerowego dla dzieci z rodzin byłych pracowników 
PGR, w ramach konkursu grantowego „Cyfrowa Gmina Granty PPGR”. 
Celem projektu jest wsparcie rodzin popegeerowskich z dziećmi w zakresie 
dostępu do sprzętu komputerowego. 

Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy otrzymała dofinansowanie do 
projektu „PGR – wstydliwa pamięć” z Muzeum Historii Polski w ramach 
programu „Patriotyzm Jutra”. Projekt ma dać szansę spojrzenia chłodnym 
okiem na prace gospodarstw oraz życie ich pracowników. 

„Lekcja Nieśmiecenia” to partnerski projekt realizowany w ra-
mach fundacyjnego programu „Ekoedukacja”, który podobnie 
jak „Sprzątanie świata – Polska” skierowany był do nauczycieli 
i uczniów polskich Szkół. Organizatorem projektu była Fundacja 
Nasza Ziemia wraz z firmą Henkel Polska sp. z o.o. 

W trackie obchodów Dnia Nauczyciela i Dnia Edukacji Narodowej w Szkole 
Podstawowej w Kobylnicy odbyła się Gala Nauczycielskich Oskarów. To 
być może najważniejsze nagrody dla nauczycieli, bowiem zostały przyzna-
ne przez grono uczniowskie w niezwykle wyjątkowych kategoriach. 20 października, w Szkole Podstawowej im. Polskich Noblistów w Sycewi-

cach, gościł Pan Janusz Chomontek. Polski sportowiec jest wielokrotnym 
rekordzistą Księgi rekordów Guinnessa w podbijaniu różnych rodzajów piłek. 

„Dzień Edukacji Narodo-
wej jest okazją – jak mówił 
Wójt Gminy - do uhonoro-
wania tych, którzy na co 
dzień służą wiedzą i umie-
jętnościami, aby w młodych 
ludziach zaszczepiać po-
trzebę odkrywania świata 
i rozwijania talentów”. Ko-
rzystając z tej wyjątkowej 
okazji, w trackie spotkania 
z szacownym gronem pe-
dagogicznym w Kobylnicy, 
dwudziestu trzech nauczy-
cieli i pracowników oświaty 
ze szkół naszej gminy otrzy-
mało nagrody Wójta Gminy 
Leszka Kulińskiego za ich 
nieustanną pracę i wszelkie 
działania na rzecz edukacji 
dzieci i młodzieży.

Wręczając nagrody Wójt 
podziękował wszystkim pe-
dagogom i pracownikom 
oświaty za ich zamiłowanie 
do dzielenia się wiedzą, pa-

sję, i chęć zdobywania no-
wych doświadczeń na polu 
zawodowym. Podziękowa-
nia przekazane zostały także 
pracownikom obsługi ad-
ministracyjnej za zaangażo-
wanie w jak najlepsze funk-
cjonowanie zaplecza każdej 
placówki. Jak stwierdził Wójt 
Leszek Kuliński, praca 
wszystkich osób mających 
wpływ na wychowywanie 
i przekazywanie dzieciom 
wiedzy w widoczny i wy-
mierny sposób przekłada się 
na wysoki poziom edukacji 
w naszej Gminie.

Uhonorowani nauczyciele 
i pracownicy oświaty:
• Ze Szkoły Podstawo-

wej w Kobylnicy: Pa-
nie Ewa Solnikowska, 
Katarzyna Butkiewicz, 
Magdalena Grudzińska, 
Dorota Kosidło, Anita Ko-
walewska, Joanna Mań-

kowska-Rzeppka, Anna 
M i k u c k a - L e s z c z y ń s k a , 
Małgorzata Rozental-Le-
wandowska, Kamila Skóra, 
Anna Warcholak-Skimina, 
Beata Trofimowicz, Karo-
lina Zaniewska i Renata 
Zawadzka.

• Ze Szkoły podstawowej 
w Sycewicach: Panie Ma-
rzena Pietruk-Żytkowska 
i Beata Holewa oraz Pan 
Ryszard Hendryk.

• Ze Szkoły Podstawowej 
w Słonowicach: Panie Ewa 
Hejger i Paulina Szym-
ków-Wrembel.

• Ze Szkoły Podstawowej 
w Kończewie: Pani Graży-
na Pioterek i Pan Maciej 
Buławski.

• Ze Szkoły Podstawowej 
w Kwakowie: Pan Andrzej 
Wojtaszek oraz Panie Lu-
cyna Zblewska i Magdale-
na Wirkus-Gąsiorek.

Uczniowskie ślubowanie 
i pasowanie na ucznia to bez 
wątpienia ważna chwila dla 
każdego z zaczynających 
szkolną przygodę młodych 
ludzi. To wyjątkowe wyda-
rzenie dla nich samych, ale 
również i dla rodziców, którzy 
z nieukrywanym przejęciem 
obserwowali swoje pociechy 
w takcie składania ślubowa-

nia. Wójt Gminy Leszek Ku-
liński, który był gościem na 
uroczystościach w Szkołach 
Podstawowych w Kobylnicy 
i Słonowicach powiedział, 
że przed młodymi miesz-
kańcami Gminy osiem lat 
niesamowitej przygody pod 
opieką wspaniałego gro-
na pedagogicznego, które 
z pewnością dołoży wszelkich 

starań w przekazywaniu wie-
dzy młodym członkom naszej 
społeczności. Wierzymy, że 
tak właśnie będzie. Wszyst-
kim pierwszoklasistom i ich 
rodzicom Kurier Sołecki skła-
da gratulacje i życzy, aby każ-
dy dzień spędzony w szkole 
był dniem przepełnionym do-
brą zabawą i okazją na zdoby-
cie pożytecznej wiedzy.

Dofinansowanie będzie można otrzymać na:
- Sprzęt komputerowy z urządzeniami pery-

feryjnymi i akcesoriami oraz niezbędnym opro-
gramowaniem, umożliwiających pracę zdalną, 
w tym niezbędne akcesoria i oprogramowanie 
dla osób z niepełnosprawnościami 

- Ubezpieczenie zakupionego sprzętu kom-
puterowego;

- Usługę zapewniającą dostęp do Interne-
tu na sprzęcie komputerowym zakupionym 
w ramach projektu, w przypadku, gdy opiekun 
prawny w oświadczeniu wskaże na brak możli-
wości zapewnienia usługi dostępu do Internet;

Warunkiem uzyskania wsparcia jest złożenie 
oświadczenia wskazującego, że:

- Dziecko, zamieszkuje miejscowość lub Gminę, 
w której funkcjonowało niegdyś zlikwidowane 
państwowe przedsiębiorstwo gospodarki rolnej;

- Dziecko musi być członkiem rodziny, krewnym 
w linii prostej tj. rodzicem, dziadkiem, pradziad-
kiem, który pracował w zlikwidowanym państwo-
wym przedsiębiorstwie gospodarki rolnej i za-
mieszkiwał w danej miejscowości.

- Dziecko nie mogło otrzymać na własność lub 
w drodze użyczenia, w ostatnim roku oraz roku 
poprzedzającym rok złożenia przedmiotowego 
wniosku (tj. w roku 2020 i 2021), komputera sta-
cjonarnego lub przenośnego będącego lapto-
pem zakupionego ze środków publicznych lub 
środków organizacji pozarządowych lub zwrotu 

kosztów, lub dofinansowania zakupu tych rzeczy.
W celu poprawnej weryfikacji należy dołą-

czyć dokumenty potwierdzające fakt zatrudnie-
nia w danym PPGR.

Lista miejscowości, z których mieszkańcy 
uprawnieni są do otrzymania sprzętu weryfi-
kowana będzie w oparciu o listę miejscowość 
zlikwidowanych PPGR przekazaną przez Krajo-
wy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa. Wykorzystanie 
sprzętu przez dziecko podlegać będzie monito-
rowaniu przez okres dwóch lat od daty rozlicze-
nia projektu.

Nadmieniamy, iż zakup sprzętu kompute-
rowego odbędzie się wyłącznie po zakwalifi-
kowaniu się Gminy Kobylnica do uczestnictwa 
w programie i wyłonieniu wykonawcy odpo-
wiedzialnego za realizację zadania.

Więcej informacji i dokumenty dostępne na 
www.kobylnica.pl

W ramach projektu na terenie 
gminy Kobylnica, w której mie-
ściło się wiele PGR-ów, został na-
kręcony film. Został on zrealizo-
wany z udziałem młodzieży ze 
szkół Gminy Kobylnica pod kie-
runkiem merytorycznym Marci-
na Prusaka. Partnerem projektu 
jest m.in. Gmina Kobylnica oraz 

Gminne Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy.

Celem projektu jest rozwianie 
mitów i zakłamań istniejących 
w świadomości na temat PGR-
-ów, ich pracowników oraz ich 
rodzin i pokazać wsie współcze-
śnie, poprzez przygotowanie 
amatorskich filmików młodzie-

ży ukazujących zmiany, które 
nastąpiły w mentalności miesz-
kańców wsi popegeerowskich 
w minionym 30-leciu. Premiera 
filmu odbędzie się 6 listopada 
w sali teatralnej Gminnego Cen-
trum Kultury i Promocji w Kobyl-
nicy przy ul. Wodnej 20/4.

Konkurs „Lekcja Nieśmie-
cenia” polegał na wyłonieniu 
20 szkół, które zdaniem kon-
kursowego jury nadesłały naj-
lepsze uzasadnienie, dlaczego 
system do praktycznej eduka-
cji segregacji odpadów - sta-
nowiący nagrodę w Konkursie 
- powinien trafić właśnie do 

zgłaszającej się szkoły. Konku-
rujące szkoły musiały również 
przedstawić swój pomysł na 
to, w jaki sposób system edu-
kacyjny do segregacji odpa-
dów zostanie wykorzystany 
na rzecz całej społeczności 
zgłaszającej się szkoły, jeśli 
ona wygra go w konkursie. 

Koordynato-
rem projektu 
w Szkole Podsta-
wowej w Słono-
wicach była Pani 
Jolanta Bajorska, 
która przystąpiła 
do jego realizacji 
wraz z uczniami 
drugiej klasy.

Podczas gali statuet-
ki wręczali zwycięzcom 
zaproszeni Goście: Wójt 
Gminy Kobylnica Le-
szek Kuliński, Kierownik 
Działu Oświaty i Sportu 
Centrum Usług Wspól-
nych w Kobylnicy Iga 
Bekiesza, Dyrektor Szko-
ły Podstawowej w Koń-
czewie Grażyna Pioterek, 
Dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Sycewicach 
Marzena Pietruk-Żyt-
kowska, Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Kobyl-
nicy Ewa Solnikowska 
oraz wicedyrektorki: 

Anna Bielecka, Katarzyna 
Butkiewicz i Renata Za-
wadzka. Całość imprezy 
przygotowały członki-
nie szkolnego Kabaretu 
„Uśmiechnięty Belfer”.

Głosowanie wśród 
uczniów całej szkoły prze-

prowadzono w ośmiu 
kategoriach. W kategorii 
Złoty Wykładowca naj-

więcej uczniowskich gło-
sów otrzymała pani Alicja 
Gołębiowska. Nagroda za 
Gorący Uśmiech powę-
drowała do pani Jolanty 
Staniuk, natomiast Oska-
ra w kategorii Trendy 
Belfer zdobyła pani Beata 

Trofimowicz. Statuetka 
w kategorii Żartowniś 
Roku trafiła w ręce pana 
Marcina Greczuka, Do-
bre Serduszko do pani 
Bogumiły Tarachowicz, 
a nagrodę w kategorii 
Ostra Brzytwa odebra-
ła pani Iwona Wołowicz. 
Pani Monika Kwiatkow-
ska została uhonorowana 
Oskarem za najlepsze-
go Szkolnego Artystę, 
a Oskar z kategorii „Panie, 
Panowie, czapki z głów” – 
autorytet przyznany zo-
stał pani Dorocie Kosidło.   

Wręczono również 
Oskary Honorowe: za ca-
łokształt pani Ewie Solni-
kowskiej oraz za najdłuż-
szy staż pracy w szkole 
- pani Bożenie Łazorczyk.

Kurier Sołecki gratuluje 
wszystkim nominowa-
nym i zwycięzcom. 

Gość swój występ rozpo-
czął od opowieści o swoim 
życiu, o swoich rekordach 
oraz spotkaniach z niezwy-
kłymi i sławnymi ludźmi. Mó-
wił o szacunku do człowieka, 
potrzebie ruchu, wytrwało-
ści i pracy w dążeniu do suk-
cesu. Następnie sportowiec 
zaprezentował wspaniały 
pokaz umiejętności żonglo-
wania piłkami, który wzbu-
dził wśród uczniów ogromne 
zainteresowanie i podziw. 
Ochotnicy mogli spróbować 
swoich sił w żonglerce pod 
okiem mistrza. Po występie 
chętni uczniowie otrzymali 
autograf sportowca, były też 
pamiątkowe zdjęcia.

Janusz Chomontek 
w  1987  roku podbijając  piłkę 
nożną, pokonał dystans 30 km 
na trasie z  Ustki  do  Słupska, 
w czasie 8 godzin i 20 minut. 
Pobił rekord  Diego Marado-
ny w żonglowaniu piłką – Ma-
radona doszedł do 7 tysięcy 

odbić, wynik Chomontka 
to 35 tysięcy. Pokonał także 
dwukrotnie trasę maratonu 
warszawskiego o długości 
42  km i 195 m, co zajęło mu 
8 godzin 30 minut (piłka pod-
czas bicia rekordu, ani razu 
nie spadła na ziemię). 

W  Hiszpanii  podczas wy-
stawy  Expo  żonglował piłką 
w kwadracie 5 × 5 m przez 16 
godzin. Podczas meczu  Pol-
ska  –  Anglia  żonglował  pi-
łeczką do tenisa  ziemnego 4 
godziny 20 minut. W czasie 

trwania programu  5-10-
15  podbił piłeczkę  ping-pon-
gową  12 tysięcy razy. Dla 
programu  „Macie co chce-
cie”  przeszedł plażą z  Ko-
łobrzegu  do  Gąsek  20  km 
ustanawiając kolejny rekord. 
Pokonał trasę  maratonu  ber-
lińskiego żonglując przez 
100  km w czasie 18 godzin 
(piłka ani razu nie upadła na 
ziemię). 29 lipca 2007 r. w Łob-
zie  pobił rekord Guinnessa 
w podbijaniu piłki koszykowej 
z wynikiem 20432 podbić.

Jeszcze więcej 
nowości dla 
kobylnickiej 
biblioteki

Biblioteka w Kobylnicy ma 
powody do radości - właśnie 
otrzymała dofinansowanie ze 
środków finansowych Mini-
stra Kultury, Dziedzictwa Na-
rodowego i Sportu w ramach 
realizacji Narodowego Pro-
gramu Rozwoju Czytelnictwa 
2.0 na lata 2021-2025. 

Zastrzyk gotówki jest nie-
mały, bo wynosi 10 tysięcy 
zł. Dołączy on do wcześniej 
zatwierdzonych 40 tysięcy 
przez gminę. Na wydanie 
środków książnica wraz z filia-
mi mają czas do końca listo-
pada. Na co je wydadzą? To 
możecie już sami sprawdzić 
wypożyczając tam książki - na 
pewno wpadnie Wam do ręki 
któraś z nowości.

 W SKRÓCIE

Nagroda w konkursie - System eduka-
cyjny do segregacji śmieci



12 13KURIER SOŁECKI KURIER SOŁECKI

Biesiada Literacka 
wraca po rocznej przerwie!

Stopień na schodach może 
być stopniem do… wiedzy

Warsztaty w świetlicach wiejskich

15 października w Gminnym Centrum Kultury i Promocji wystąpił Jacek Wójcicki. Wykonany 
przez artystę recital był muzyczną podróżą przez kolaż różnych gatunków muzycznych. 

Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy z wielką przyjemnością ogłasza 
pierwszy etap VIII Biesiady Literackiej z Turniejem Jednego Wiersza. Uczenie się wymaga czasu, wielu prób, powtarzania i utrwalania. Nic nie 

przychodzi szybko i od razu. Jednak nie zawsze nauka musi kojarzyć się 
ze żmudną pracą – można też uczyć się poprzez zabawę. Zabawa daje 
uczniom radość działania, poznawania, odkrywania i poszukiwania, czyli 
wszystko to, z czym powinna się kojarzyć nauka. 

W październiku Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy zorganizowało w świetlicach 
wiejskich cykl wyjątkowych warsztatów dla dzieci i dorosłych. Można było nauczyć się malowania 
ekotoreb, tworzenia małych dzieł sztuki z ceramiki oraz budowania zabawek z kasztanów i żołędzi. 

W październiku mieszkanki gminy Kobylnica 
miały okazję skorzystać z bezpłatnych badań 
mammograficznych. Do mammobusu postawio-
nego przy Gminnym Centrum Kultury i Promocji 
zajrzało kilkadziesiąt kobiet. 

Seniorzy są grupą szczególnie narażoną na działania oszustów. Niestety osoby starsze niezmiennie 
zostają na celowniku przestępców próbujących wyłudzić od nich pieniądze. W Widzinie podczas 
spotkania Klubu Seniora policjanci omówili metody różnych wariantów oszustw na tzw. „wnuczka”. 

Do niedzieli 7 listopada tego roku poeci z nasze-
go regionu mogą zgłaszać swoje utwory - nieprze-
kraczające jednej strony A4 - na adres mailowy bi-
blioteka@kobylnica.pl. 

Konkurs główny, gdzie zakwalifikowani do fi-
nału autorzy przedstawią na żywo swoje wiersze, 

odbędzie się 25 listopada 2021 w sali teatralnej 
Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylni-
cy przy ul. Wodnej 20/4. Chętni do spróbowania 
własnych sił znajdą więcej szczegółów i regulamin 
na stronie internetowej organizatora. W tym roku w Światowym Dniu Ta-

bliczki Mnożenia uczniowie czwartej 
klasy ze Szkoły podstawowej ze Słonowic 
utrwalali tabliczkę mnożenia poprzez gry 
i zabawy. Przygotowała je dla nich na-
uczycielka matematyki Pani Aleksandra 
Klimas-Ciepiel. Wykonanie na czas pira-
midy z kubeczków, nietypowe domino 
układające się w pierścień kołowy czy 
też gra „Ja mam…, kto ma...?” wzbudziły 
wiele pozytywnych emocji. Chociaż była 
to przede wszystkim zabawa, wszyscy 
starali się zasłużyć na miano Klasowego 
Mistrza Tabliczki Mnożenia. Rywalizacja 
była zacięta, a tytuł przypadł Łukaszowi 
Barszczewskiemu. 

Od tego dnia wszyscy uczniowie szko-
ły w Sycewicach mają okazję mnożenia 
i dzielenia nawet poza lekcjami mate-
matyki. Na schodach w szkole pojawiły 
się bowiem proste działania, które dają 
możliwość potrenować liczenie podczas 
pokonywania kolejnych stopni. Przejście 
pomiędzy piętrami budynku nie musi być 
nudne!

Kolejną okazją do zabawy rozgrzewają-
cej uczniowskie szare komórki był Świa-
towy Dzień Gier Planszowych - corocz-
ne święto miłośników planszówek. Przy 

okazji Dnia Edukacji Narodowej w naszej 
szkolnej świetlicy na stołach pojawiły się 
nowe gry, między innymi Dixit, Karak, Taj-

niacy. Uczniowie z zapałem przystąpili do 
rozgrywek. Każdy znalazł dla siebie coś 
interesującego. W tym dniu można też 
było obejrzeć imponującą wystawę trud-
niejszych gier, wymagających dużo cza-
su; na ich rozegranie uczniowie poczeka-
ją na zajęcia w świetlicy środowiskowej. 
Zajęcia pozwoliły na wyłonienie najbar-
dziej sprawnych graczy, a przy okazji 
dały możliwość zbudowania dobrych re-
lacji, opartych na współpracy, pomiędzy 
uczniami z różnych klas. Nad całym wy-
darzeniem czuwali Pani Aleksandra Kli-
mas-Ciepiel oraz Pan Przemysław Ciepiel, 
nauczyciel historii i świetlicy.

Jesień często bywa wietrz-
na, chłodna i  deszczowa, 
ale  to wcale nie oznacza, 
że  musi być nudna! To naj-
bardziej kolorowa pora roku, 
pełna pięknych liści i kaszta-
nów. Uczestnicy Jesiennych 
Warsztatów wykazali się 
prawdziwą inwencją twór-
czą wykorzystując wymie-
nione rzeczy do stworzenia 
jedynych w  swoim rodzaju 
zabawek. Dotychczas warsz-
taty odbyły się w świetlicy 
Reblinie, Widzinie, Łosinie 
i Lubuniu. Kolejne warsztaty 
zaplanowane są na listopad 
w świetlicach w Sycewicach 
i Bolesławicach. 

Warto także wspomnieć 
o warsztatach malowania 
ekotoreb. Były to zajęcia 
rękodzielnicze i ekologicz-
ne, podczas których dorośli 
i dzieci miały okazję zapo-
znać się z różnymi techni-
kami malowania na tkaninie 
oraz dać upust swojej wy-
obraźni, projektując i malu-
jąc niepowtarzalne torby lub 
worki bawełniane. Warszta-
tom towarzyszyła pogadan-
ka na temat negatywnego 
wpływu na środowisko uży-
wania plastikowych toreb. 
Zajęcia zrealizowano w 13 
obiektach świetlic wiejskich, 
gdzie łącznie wzięło udział 

225 mieszkańców Gminy. 
A na koniec glina, wy-

obraźnia i praca dłoni – czyli 
warsztaty ceramiczne. To 
propozycja dla wszystkich 
miłośników rzemiosła, zajęć 
manualnych, sztuki i idei 
slow-life. Zajęcia z cerami-
ki pozwoliły uczestnikom 
zanurzyć się w zmysłowych 
doznaniach pracy z gliną. 
A to nie wszystkie korzyści. 
Zajęcia z ceramiki uczą cier-
pliwości, rozwijają wyobraź-
nię, relaksują i pogłębiają 
estetyczną wrażliwość. No 
i nie zapominajmy – dają też 
całkiem przyzwoitą porcję 
dobrej zabawy. 

Uczestnicy stworzyli pięk-
ne miseczki, kubki i filiżan-
ki. Po wypaleniu, szkliwie-
niu i pomalowaniu trafiły 
z powrotem do uczestników 
warsztatów. Zajęcia po-
prowadziła Pani Hanna Ja-
strzębska ze Słupskiej Cera-
mikarni przy ul. Szkolnej.

Kolejne zajęcia z cyklu 
warsztatów ceramicznych 
zaplanowano w świetlicy 
wiejskiej w Kuleszewie, Wi-
dzinie i we Wrzącej. 

Więcej informacji na te-
mat warsztatów i harmono-
gram na stronie www.kobyl-
nica.pl

Specjaliści od lat apelują 
o systematyczne wykonywanie 
badań profilaktycznych. Tylko 
regularnie przeprowadzane 
badania mogą uchronić nas 
przed zaawansowanymi stadia-
mi różnych poważnych chorób. 
Co prawda sama profilaktyka 
nie ochroni nas przed schorze-
niami, ale pomoże je wykryć 
w momencie, kiedy jeszcze 
możliwe są do wyleczenia.

Każdego roku w Polsce 
u około 20  000 kobiet rozpo-
znaje się raka piersi. Według 
najnowszych szacunków 
w 2020 roku średnio 42 kobiety 
na 100 000 tysięcy umarły na 
raka piersi. Z kolei Światowa 
Organizacja Zdrowia ogłosiła, 
że rak piersi jest najbardziej 
powszechnym nowotworem 
na świecie. Biorąc pod uwagę 
powyższe fakty, każda kobieta 
powinna wziąć sobie głęboko 
do serca regularne wykonywa-
nie badań mammograficznych.  

Mieszkanki gminy Kobylnica 
co kilka miesięcy mają oka-
zję skorzystać z bezpłatnych 
badań mammograficznych 
w ramach Programu Profilak-
tyki Raka Piersi finansowanego 
przez Pomorski Oddział Woje-
wódzki Narodowego Funduszu 
Zdrowia. Akcją zostały objęte 
panie w wieku od 50 do 69 lat. 
Przed przyjściem wystarczyło 
jedynie zarejestrować się tele-
fonicznie, a potem po stawie-
niu się na miejsce wypełnić 
specjalną ankietę. Po przepro-
wadzeniu mammografii, panie 
otrzymują wynik badania. Jeśli 
radiolog stwierdził podejrzane 
zmiany, to pacjentka otrzymu-
je skierowanie na pogłębione 
badanie diagnostyczne z listą 
najbliższych placówek, gdzie 
można je przeprowadzić. W su-
mie na bezpłatne październiko-
we badania przy GCKiP zgłosiło 
się kilkadziesiąt osób. 

W komunikatach medial-
nych, co chwila możemy 
usłyszeć o kolejnych osobach, 
które padły ofiarami wyłu-
dzeń metodą na „wnuczka”. 
Oczywiście przestępcy są bar-
dzo sprytni i modyfikują swo-
je metody. Tak więc pojawiły 
się oszustwa na pracownika 
banku, policjantów czy nawet 
pracowników gazowni. Zwy-
kle opierają się na podobnym 
mechanizmie działania. Prze-
stępca dzwoniąc do ofiary 
przedstawia wymyśloną hi-

storię, która ma uwiarygodnić 
całą sytuację. Następnie ofia-
ra proszona jest o pozosta-
wianie pieniędzy w konkret-
nym miejscu lub przekazanie 
ich podstawionej osobie. 

Tylko w 2020 roku po-
nad 5 tysięcy osób zosta-
ło oszukanych sposobami 
na wnuczka i podobnymi. 
Łączne starty płynące z tego 
procederu szacowane są 
na 86 mln złotych. Metody 
przestępców ciągle ewolu-
ują i dostosowują się do pa-

nującej sytuacji. Na przykład 
podczas pandemii zaczęli 
proponować duże kwoty na 
fałszywe szczepionki. 

Mundurowi cały czas pra-
cują nad uświadamianiem se-
niorów o czyhających na nich 
zagrożeniach. Ciągle organi-
zują na ten temat prelekcje, 
jak na spotkaniu w Klubie Se-
niora w Widzinie, gdzie w ra-
mach działań prewencyjnych 
omówili sposób działania wy-
łudzaczy i jak się przed nimi 
bronić.  Policjanci Sylwia Hu-

bisz i Paweł Leoniec z poste-
runku w Kobylnicy postarali 
się zwiększyć wiedzę senio-
rów o działaniach oszustów. 
W sytuacji, kiedy nie jesteśmy 
pewni, z kim rozmawiamy, 
można zweryfikować jego 
tożsamość w instytucji, której 
pracownikiem się podaje lub 
wybrać numer prawdziwego 
członka rodziny. Jeśli nabie-
rzemy podejrzeń należy za-
dzwonić pod numer alarmo-
wy 112 i zgłosić zdarzenie. 

Mając na uwadze zdrowie 
mieszkańców naszej Gminy 
oraz wychodząc naprzeciw 
realizacji koniecznych działań 
w zwalczaniu epidemii CO-
VID-19, w Parku Handlowym 
„Pod Wiatrakami” został otwar-
ty PUNKT SZCZEPIEŃ. 

Punkt znajduje się przy ul. 

Wspólnej w Bolesławicach 
i otwarty jest przez 7 dni w ty-
godniu, w godzinach od 8 do 
18. Szczepienia są dostępne 
wszystkimi preparatami. 

W celu rejestracji i uzyskania 
informacji należy dzwonić pod 
numer 727 507 200.

Jacek Wójcicki często 
określany jest jako cudow-
ne dziecko polskiej estrady. 
Życie już od najmłodszych 
związało go z teatrem i mu-
zyką. Jako dziecko występo-
wał w „Dziadach” na deskach 
Starego Teatru. Następnie 
wrodzony talent poniósł go 
do sławnej Piwnicy pod Bara-
nami, gdzie oprócz umiejęt-
ności wokalnych popisywał 
się zmysłem aktorskim i kaba-
retowym.

Na polskiej scenie mu-
zycznej zajmuje pozycję wy-
jątkową. Choć jak sam przy-
znaje, nie odebrał edukacji 
muzycznej, to bez problemu 
i niezwykłą łatwością poruszą 
się po wielu gatunkach i sty-
lach muzycznych. Obdarzony 
charakterystycznym głosem 
tenora i talentem aktorskim 
zawsze tworzy brawurowe 
show, pełne kolorów i kontra-
stów artystycznych.

Nie inaczej było w Kobylni-
cy. Recital Jacka Wójcickiego 
pokazał, że artysta pocho-
dzący z Krakowa potrafi bły-
skawicznie nawiązać kontakt 
z publicznością. Podczas wy-
stępu w Sali Teatralnej Gmin-
nego Centrum Kultury i Pro-
mocji umiejętnie połączył 
elementy kabaretowe z do-
brze znanymi piosenkami. 

Dzięki niezwykłej scenicz-
nej energii i talentowi, Jacek 
Wójcicki bez problemów 
poruszał się po różnych 
gatunkach i stylach. 
Wokalista zagrał 
kilka klasycznych 
utworów, znanych 
przynajmniej kil-
ku pokoleniom, jak 
"Umówiłem się z nią na 9" 
oraz komediowe aranżacje 
rodem z Piwnicy pod Bara-
nami. Pojawiły się muzyczne 
motywy ze "Skrzypka na 

Dachu" i autorskie piosenki 
wokalisty.

Recital Jacka Wójcickiego 
to nie tylko muzyka, ale też 
duża dawka niesztampowe-
go humoru. Nie zabrakło do-
brze opowiedzianych, zabaw-
nych anegdot z życia artysty. 
Jacek Wójcicki przypomniał 
również publiczności nieco 
zapomniany już szmonces, 
czyli tradycyjną formę kaba-
retu opartą na żydowskim 
dowcipie. Skecz udowodnił, 
że bez względu na epokę, 
błyskotliwa gra słów i dobre 
gagi bawią zawsze tak samo.

Oczywiście publiczność 
nie pozwoliła Jackowi Wójcic-
kiemu opuścić sceny bez bi-
sów, a za cały występ artysta 
zebrał długie i gromkie brawa 
na stojąco. Wokalista na de-
skach sceny GCKiP gościł już 
kilka lat temu, a kolejny kon-
cert pokazał, że w Kobylnicy 
nadal ma wiernych fanów.

IT for SHE Kids w Szkole 
Podstawowej im. Polskich 
Noblistów w Sycewicach

Uczniowie klasy 7 wzięli 
udział w zajęciach edu-
kacyjnych IT for SHE Kids, 
które odbyły się w ramach 
programu wolontariatu 
IT for SHE realizowanego 
przez Fundację Edukacyjną 
Perspektywy oraz Program 
PROJEKTOR. 

W ramach zajęć eduka-
cyjnych IT for SHE Kids stu-
dentki kierunków technicz-

nych i ścisłych przekazują 
swoją wiedzę na temat no-
wych technologii uczniom 
szkół podstawowych ze wsi 
i z małych miejscowości do 
20 tys. mieszkańców. Celem 
programu jest zwiększenie 
zainteresowania uczniów 
obszarem nauk technicz-
nych i ścisłych, a także pro-
mowanie kobiet w roli eks-
pertek technologicznych.

Uczniowie mogli poznać 
podstawy kodowania, do-
wiedzieć się, do czego służą 

drukarki 3D, poznać plat-
formy do samodzielnej na-
uki programowania, a tak-
że dowiedzieć się więcej 
o bezpieczeństwie w sieci, 
nauczyć się filtrowania in-
formacji i fake newsów. Bar-
dzo interesujące okazało 
się spotkanie z ekspertem, 
pracownikiem firmy Intel 
panem Michałem Łuka-
szewskim.

Przy tej współpracy po-
zyskaliśmy także laptopy 
dla szkoły.

 W SKRÓCIE

Bezpłatne badania 
mammograficzne

Wizyta policji w Klubie Seniora

Gmina Kobylnica 
- nowy punkt szczepień

Recital Jacka Wójcickiego
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HOROSKOP
BARAN 
21.03 – 20.04
Prognoza taro-
ta:/9k+/ VIII-/ 
XXI+/
Listopad to 

miesiąc pełen niespodzia-
nek. Być może zmienisz 
pracę lub otworzysz własną 
firmę. Powinieneś dyskret-
nie patrzeć na ręce współ-
pracowników. Będzie też 
dobry czas na podpisywanie 
umów i kontraktów. Uda 
Ci się wynegocjować naj-
lepsze z możliwych warun-
ków. Masz wiele cech, które 
pomogą Ci uzyskać sukces 
i uznanie przełożonych, więc 
wykorzystaj te możliwości, 
a sukcesy przyjdą szybciej 
niż myślisz. Zmiany mogą 
pojawić się również w sferze 
uczuciowej. Jeżeli zechcecie 
łagodniej przejść przez cze-
kającą was transformację, 
powinniście zmienić zasady 
funkcjonowania waszego 
związku i uwolnić się od nie-
zdrowych nawyków.
Rada: Listopad to mie-
siąc okazji, więc korzystaj 
z nadarzających się okazji 
bez wahania.

BYK 
21.04 – 21.05
Prognoza taro-
ta:/Kochanko-
wie/ Diabeł/ 8 

kielichów/
W pracy będziesz mieć ko-
rzystny okres, w którym mo-
żesz urzeczywistnić swoje 
marzenia. Niespodziewanie 
możesz otrzymać bardzo 
korzystną propozycję, więc 
kuj żelazo póki gorące. 
Snując plany na przyszłość 
odkryjesz nowe możliwo-
ści, szanse. Będziesz też od-
nosić sukcesy towarzyskie, 
a w Twoim domu pojawiać 
się będą goście, którzy do-
cenią Twoją gościnność. 
Jeżeli Twój przyjaciel bę-
dzie potrzebował Twojej 
pomocy to bez wahania 
udziel jej, a w przyszłości 
on zrewanżuje się Tobie. 
Twój dobry nastrój może Ci 
popsuć partner, za wszelką 
cenę unikaj kłótni i awan-
tur. Tylko spokojna, szczera 
rozmowa oparta na faktach 
i argumentach pomoże za-
żegnać konflikt i wszystkie 
sprawy ułożyć pomyślnie.
Rada: Nie przywiązuj się 
zbytnio do kwestii material-
nych, bo umkną Ci bardziej 
wartościowe sprawy.

BLIŹNIĘTA 
22.05 – 21.06
Prognoza ta-
rota:/ 3 dena-
rów/ As mie-

czy/ Paź kielichów/
Pod koniec I dekady miesią-
ca poczujesz przypływ energii 
i pewność siebie, co sprawi, że 
podejmiesz się nowych wyzwań. 
Konieczne będą szybkie dzia-
łania, aby wdrożyć Twoje plany 
w realizowany projekt. Jeżeli po-
jawią się trudności wsłuchaj się 
w intuicję, która pomoże Ci roz-
wiązać problem. Mimo, że pracy 
będzie bardzo dużo wszystko 
ułoży się po Twojej myśli, a zada-
nie zakończysz z sukcesem. Udo-
wodnisz, że można Ci ufać, bo 
jesteś osobą odpowiedzialną i to 
czego się podejmujesz dopro-
wadzasz do końca. Twoje relacje 
z rodziną i przyjaciółmi będą się 
układały harmonijnie, poczu-
jesz miłość i radość. Czekają 
cię pozytywne zmiany w życiu 
uczuciowym, przeżyjesz wiele 
romantycznych uniesień. Los 
sprawi, że zyskasz nowego 
przyjaciela, na którym zawsze 
będziesz mógł polegać.
Rada: Posłuchaj cennej rady ko-
goś życzliwego, bo bardzo ci się 
ona przyda.

RAK 
22.06 – 22.07
Prognoza ta-
rota:/ Królowa 
buław/ 2 buław/ 

As kielichów/. W listopadzie nie 
zabraknie Ci zdrowia i dobrej 
kondycji. Niektórzy będą z za-
zdrością patrzeć, jak bez trudu 
załatwisz wszystkie sprawy 
i porządkujesz chaos powsta-
ły w pracy. Pod koniec drugiej 
dekady miesiąca nie podejmuj 
poważnych decyzji, gdyż chwi-
lowe rozkojarzenie może być 
przyczyną popełnionego przez 
Ciebie błędu. Ktoś kogo uważa-
łeś za osobę przyjazną i życzliwą 
będzie próbowała zarzucić Ci 
coś, co nie jest prawdziwe. Broń 
się przedstawiając argumenty 
i dowody świadczące o Twojej 
rzetelności, a pomówienia zo-
staną odrzucone i sprawa się 
wyjaśni. W tym miesiącu skupisz 
się na domu i rodzinie. Najlepiej 
się zregenerujesz w swoim oto-
czeniu i odzyskasz harmonię. 
Singiel przeżyje romans, który 
może stać się początkiem pięk-
nej miłości. Jeżeli jesteś w stałym 
związku lepiej nie ryzykuj skoku 
w bok, bo może się to skończyć 
bardzo boleśnie.
Rada: zawsze pamiętaj o tym, co 
jest w życiu najważniejsze.

LEW 
23.07 – 23.08
Prognoza taro-
ta:/2 kielichów/ 
8 denarów/ 

Równowaga/
W pierwszej połowie listopada 
(12 – 14) los podeśle Ci korzyst-
ną inwestycję. Nie zmarnuj tej 
okazji, zainteresuj się ofertą, 
którą złoży Ci któryś z przyjaciół. 
Swoje plany realizuj z przekona-
niem i pewnością siebie. Pozwól 
też sobie na własny punkt wi-
dzenia. Rozpoczęte w tym roku 
przedsięwzięcia doprowadzisz 
pomyślnie do celu osiągając 
przy tym wysokie zyski. Chętnie 
pomagać będziesz potrzebują-
cym pomocy. Sprawy domowe 
uda Ci się ogarnąć dość spraw-
nie, a nawet opracujesz plan re-
montu mieszkania lub domu. 12 
listopada, w tym jedynym dniu 
mogą spełnić się Twoje najskryt-
sze marzenia. Jeżeli ktoś będzie 
próbował wyprowadzić Ciebie 
z równowagi, nie daj się spro-
wokować i zachowaj spokój, 
a przekonasz się, ze wyszło Ci to 
na zdrowie.
Rada: Porażka to dobra lekcja, 
dzięki której w przyszłości mo-
żesz spełnić swoje marzenie.

PANNA 
24.08 – 23.09
Prognoza ta-
rota:/5 kieli-
chów/ 10 bu-

ław/ 7 kielichów/
Listopad to czas na sumien-
ną pracę, całe siły skieruj 
na realizację zadania, a to 
pozwoli Ci zabłysnąć i zdo-
być uznanie przełożonych 
i szansę na awans i większe 
dochody. W pierwszej po-
łowie miesiąca nie wchodź 
w żadne ryzykowne biznesy, 
raczej pilnuj tego, co posia-
dasz. 10 listopada uda Ci się 
pozytywnie zamknąć sprawę 
toczącą się od dawna. Wresz-
cie poczujesz ulgę i poprawi 
Ci się nastrój. W II połowie 
miesiąca nastanie doskonały 
czas na rozmowy bizneso-
we i publiczne wystąpienia. 
Odniesiony sukces otworzy 
Ci drzwi do nowych możli-
wości i rozwoju zawodowe-
go. W sprawach sercowych 
może ujawnić się konkuren-
cja, z którą trzeba będzie po-
walczyć, oczywiście wtedy, 
jeżeli zależy Ci na partnerze. 
Należy wykonywać okreso-
we badania, by uniknąć nie-
spodzianek.
Rada: Nie szukaj dziury w ca-
łym.

WAGA 
24.09 – 23.10
Prognoza taro-
ta:/9 denarów/ 
6 denarów/ 

Cesarz/
W tym miesiącu będziesz mieć 
sporo pracy i zamieszania, ale 
Twój profesjonalizm i deter-
minacja pozwolą Ci osiągnąć 
cel z sukcesem. Za wykona-
nie swego zadania otrzymasz 
uznanie szefostwa i wysoką 
gratyfikację. 18 listopada uda 
Ci się wyjaśnić nieporozumie-
nia, które od dawna kompliko-
wały relacje w pracy. Wreszcie 
odetchniesz z ulgą i możesz 
się zdziwić, że rozwiązanie 
problemu było takie proste. 
Dbaj o kondycję, abyś miał 
siły na świętowanie sukcesu. 
Twój związek uczuciowy bę-
dzie przechodził metamor-
fozę, dzięki temu bardzo się 
ożywi i wzbogaci uczuciowo. 
Pozbądź się uprzedzeń, które 
komplikują Twoje życie. Przy-
gody, o których marzysz zwią-
zane są z dużym ryzykiem, 
więc może warto pomarzyć 
trochę bezpieczniej.
Rada: Dobry pomysł, ciężka 
praca i determinacja są gwa-
rancją sukcesu.

SKORPION 
24.10 – 22.10
Prognoza taro-
ta:/4 denarów/ 3 
buław/ rydwan/
Uda Ci się podpi-

sać korzystną umowę, otrzymać 
kredyt lub kupić coś na czym Ci 
zależy po atrakcyjnej cenie, jeże-
li dokonasz tych czynności po-
między 20 – 22 listopada. Walcz 
o swoje i nie daj sobie wmówić, 
że nie stać Cię na więcej, ale ner-
wy trzymaj na wodzy. W pracy 
wykażesz się profesjonalizmem 
i kwalifikacjami na wysokim 
poziomie. Krytykantów prze-
konasz, że się mylą i będziesz 
robić z całym zaangażowaniem 
to, czego się podjąłeś. Wspólne 
działania i rozrywki umocnią 
wasz związek. Nie wdawaj się 
w spory i powstrzymuj się od 
pretensji, wówczas pojawi się 
silna energia, która podniesie 
temperaturę uczuć. W każdej 
sytuacji możesz liczyć na rodzi-
nę i przyjaciół. Przyszła odpo-
wiednia pora, aby zacząć naukę 
języka obcego i podnieść swoje 
kwalifikacje. Uda Ci się zabłysnąć 
niezwykłym talentem i umiejęt-
nościami.
Rada: Dbaj o zdrowie, postaw na 
dobrą dietę i ruch na świeżym 
powietrzu.

STRZELEC 
23.11 – 21.12
Prognoza taro-
ta:/Paź dena-
rów/ Król dena-

rów/ Moc/
Wreszcie do Ciebie dotrze, że ka-
riera toczy się niewłaściwą drogą 
i trzeba podjąć zdecydowane 
działania, aby to zmienić. Najlep-
szy czas na taką decyzję będzie 
pomiędzy 18 – 20 listopada. 
Twoje poszukiwania przyniosą 
pozytywne rezultaty. Doskonale 
poradzisz sobie w nowej sytu-
acji. Bądź czujny, by sprawy nie 
wymknęły się spod kontroli. Do-
cenisz wsparcie przyjaciół, które 
będzie dla Ciebie bardzo ważne. 
Pod koniec listopada przestrze-
gaj i stosuj się do obowiązu-
jących przepisów drogowych 
wówczas unikniesz mandatów 
lub innych kłopotów. Unikaj też 
awantur, kłótni, aby uchronić się 
przed nieprzyjemnymi konse-
kwencjami. Jeśli jesteś singlem 
możesz zaliczyć kilka udanych 
i niezapomnianych randek. 
W stałym związku uczuciowym 
możesz liczyć na powrót na-
miętności, pod warunkiem, że 
bez ogródek będziesz mówić 
swojemu partnerowi (partner-
ce) o swoich oczekiwaniach i po-
trzebach. Tego samego oczekuj 
od drugiej strony. To może przy-
nieść niesamowite rezultaty.
Rada: Dbaj o swoje zdrowie, rób 
okresowe badania.

KOZIOROŻEC 
22.12 – 20.01
Prognoza taro-
ta:/Papież/ Król 
buław/ Paź mie-
czy/

Jeżeli chcesz, aby Twoja kariera 
wartko się rozwijała, skup się 
na celu, wykazuj kreatywno-
ścią i inicjatywą. Twoje pomysły 
będą trafione, więc wysiłki zo-
staną zauważone i docenione. 
Wykorzystaj dobrą passę, aby 
zapewnić sobie wsparcie odpo-
wiednich osób, które będą miały 
wpływ na twój rozwój zawodo-
wy. Przedsięwzięcia, których się 
podejmiesz wykonasz zgodnie 
z twoim planem. Z łatwością 
pokonasz każdą przeszkodę na 
swojej drodze. Jeżeli popełnisz 
jakiś błąd przyznaj się jak naj-
szybciej, by uniknąć problemów 
w pracy i domu. Możesz liczyć na 
wsparcie rodziny. Dotrze do Cie-
bie bardzo ważna wiadomość 
przekazana przez bliską osobę 
z rodziny. Ta informacja bardzo 
Cię ucieszy.
Rada: poświęć więcej czasu oso-
bie, na której Ci zależy.

WODNIK 
21.01 – 18.02
Prognoza taro-
ta:/8 Mieczy/ 
Królowa dena-
rów/ 8 buław/

W listopadzie skupisz się na 
sprawach związanych z pracą 
zawodową. Możesz otrzymać 
bardzo atrakcyjną propozy-
cję nowej pracy, nie przegap 
świetnej okazji. Z determina-
cją rozwiązywać będziesz po-
jawiające się problemy, praca 
będzie Ci palić się w rękach, 
choć zadania mogą okazać 
się trudne to satysfakcja po 
zrealizowaniu projektu bę-
dzie ogromna. Być może ktoś 
z Twojego otoczenia podstawi 
Ci nogę, dlatego nie ufaj przy-
padkowym ludziom i współ-
pracownikom. A że licho nie 
śpi szczególną ostrożność 
zachowaj pomiędzy 20 – 22 
listopada. W połowie miesiąca 
możesz spodziewać się wizy-
ty, która nie będzie dla Ciebie 
powodem do radości. Mimo 
to postaraj się okazywać życz-
liwość, gdyż podczas tej wi-
zyty otrzymasz bardzo ważną 
dla Ciebie wiadomość.
Rada: nie wpadaj w zły nastrój, 
nawet najciemniejsze dni mu-
szą minąć.

RYBY 
19.02 – 20.03
Prognoza taro-
ta:/6 kielichów/ 
Król monet/ 

Mag/
Pierwszy tydzień miesiąca 
poświęć pracy zawodowej. 
Postaw na nowe pomysły 
i niekonwencjonalną realizację. 
Uda Ci się wywiązać ze wszyst-
kich zadań i zobowiązań. Bę-
dziesz mieć szansę wyrwać się 
raz na zawsze z niewygodnych 
układów. Los pomoże Ci odzy-
skać wszystkie długi, nawet te, 
na których postawiłeś już krzy-
żyk. Twoje sprawy finansowe 
będą się układały według Two-
ich potrzeb. W sprawach serco-
wych nastąpi przełom dzięki 
Twojej intuicji, którą będziesz 
się kierować. Pomiędzy 5 – 7 li-
stopada powinniście z partne-
rem wyjaśnić wszystkie wasze 
nieporozumienia, aby oczyścić 
atmosferę w związku. Będzie to 
miało bardzo korzystny wpływ 
na waszą relację. Pojawią się 
bardzo ciepłe uczucia, nastąpi 
czas stabilizacji i harmonii.
Rada: Hojność może Cię dużo 
kosztować, więc planuj wy-
datki na prezenty bożonaro-
dzeniowe.

Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011NA LISTOPAD

Świat w miniaturze w Kobylnicy
W hali sportowej Szkoły Podstawowej w Kobylnicy odbył się V Ogól-
nopolski Pokaz Kolejek Miniatur. Na odwiedzających czekały kilku-
dziesięciometrowe makiety z torowiskami i pieczołowicie odwzoro-
wane modele kolejek. 

Pokaz miniaturowych ko-
lejek na stałe zagościł w ka-
lendarzu imprez organizo-
wanych w gminie Kobylnica. 
To spora atrakcja nie tylko 
dla najmłodszych, ale też dla 
rodziców, którzy mogli przy-
pomnieć sobie czasy, kiedy 
kolejki były marzeniem każ-
dego dziecka. Dziś ta pasja 
nadal istnieje dzięki zapałowi 
hobbystów, a których dzie-

ła mogliśmy oglądać 16 i 17 
października w Kobylnicy. 
A było na co popatrzeć, po-
nieważ w tym roku przygo-
towano aż trzy duże makiety 
kolejkowe – łącznie kilkaset 
metrów torowiska. Precyzja 
i dbałość o szczegóły, z jaką 
zostały wykonane znajdu-
jące się na nich modele ro-
biły na oglądających spore 
wrażenie. Wszystkie obiekty 

budynków czy stacji kole-
jowych precyzyjnie oddają 
wygląd istniejącego w rze-
czywistości oryginału.

Skala odwzorowania mo-
deli sięga najdrobniejszych 
elementów, z których zosta-
ły zrobione. Wprawne oko 
mogło wyłapać nity na me-
talowych elementach i masę 
smaczków, które dopełniały 
całości. Na makietach znala-

zły się mniejsze stacje z pe-
ronami, na których można 
było zauważyć oczekujących 
na przyjazd pociągu pasaże-
rów. Były też duże bocznice 
kolejowe z licznymi składa-
mi kolejowymi oraz obiekty 
przemysłowe. Projektanci 
postarali się, aby same ma-
kiety również były bardzo 
różnorodne. Nie zabrakło 
wzniesień, a w nich licznych 
tuneli. Na trasie elektrycz-
nych kolejek znalazły się 
miasteczka, jeziora a nawet 
wąwozy z przerzuconymi 
przezeń wiaduktami. 

Budowa takich makiet to 
proces trwający latami, nie-
kiedy realizowany przez kilku 
modelarzy. Każda z nich od-
wzorowuje autentyczną ma-
szynę poruszającą się torach. 
Sama pasja do modelarstwa 
nie należy do najtańszych. 
Koszt zakupu jednego wa-
gonu może sięgnąć kilkuset 
złotych, a kolejki elektrycznej 
nawet kilku tysięcy złotych. 

Podczas pokazu, oprócz 
miniaturowych kolejek, moż-
na było także oglądać mo-
dele samolotów, żaglowców 
i wojskowych okrętów wo-

jennych wystawionych przez 
Klub Modelarski ze  Słupska. 
Dla dzieci dużą atrakcją na 
pewno była możliwość prze-
jazdu po hali gimnastycz-
nej małą kolejką ogrodo-
wą. Na imprezie pojawili 
się także strażacy z sprzę-
tem gaśniczym oraz żoł-
nierze Batalionu Ochrony 
Bazy w Redzikowie. Co 
bardzo ważne z punktu 
widzenia pasażerów i wi-
dzów, przez dwa dni trwa-
nia imprezy wszystkie po-
ciągi dojechały do celu na 
czas.
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